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Átalakul a városi művelődési központ előtti Szent István tér és a kultúrház további környéke. 
Az átépítési munkálatokhoz június 15-én látott hozzá az Area Somorja Kft. Az augusztusi 
koszorúzási ünnepségnek előreláthatóan már a felújított tér ad otthont.          (ti)

2016. június 30-án tartotta ülését a városi képviselő-testület

Módosult a város költségvetése
Gazdag, 27 pontos volt a 
közgyűlés előirányzott napi-
rendje, amely képviselői 
javaslatra végül is 24 pontra 
módosult. 
A képviselők meghallgatták 
Bárdos Gábor polgármester 
és Orosz Csaba alpolgármes-
ter beszámolóját az elmúlt 
időszakban általuk kifejtett 
tevékenységről, ezt követően 
ellenőrizték a határozatok 
teljesítését, majd kiértékel-
ték a város 2016. évi költ-
ségvetésének első negyed-
évi teljesítését. Ahogy az 
elhangzott, az év első három 
hónapjában a beruházások 

terén nagyobb merítésekre 
nem került sor, az értékelés, 
amely törvényből adódóan 
kötelező, inkább csak tájé-
koztató jelleggel bírt. A 11 
millió 615 ezer 382 euróban 
előirányzott kiegyensúlyo-
zott költségvetés bevételi 
részét a város 25,32 százalék-
ra teljesítette, míg a kiadási 
oldalon 18,62 százalékos 
teljesítést ért el. A város 
2015. évi konszolidált költ-
ségvetésének teljesítéséről, 
vagyis az önkormányzat és 
költségvetési szervezeteinek, 
intézményeinek gazdálkodá-
sáról szóló beszámoló ismer-

tetését követően elhangzott, 
hogy a városháza a terjedel-
mes anyagot (45 oldal) taka-
rékosságra törekedve a jövő-
ben ne nyomtatott formá-
ban, hanem elektronikusan 
küldje el a képviselőknek. 
Írásban csak azokhoz juttas-
sa el, akik azt külön kérik. 
Ezt követően sor került a 
2016. évi költségvetés első 
módosítására. A képviselők 
jóváhagyták az egyes tételek 
közötti átcsoportosításokat, 
melynek függvényében a 
város évi költségvetésének 
bevételi és kiadási oldalát 
egyaránt 11 millió 897 ezer 

272 euró 77 centre módo-
sították. A város főellenőre 
szintén számot adott a 2015-
ben végzett munkájáról. Az 
elvégzett ellenőrzések ered-
ményének ismertetését köve-
tően közreadta azt is, hogy 
a város mely költségvetési 
intézményeinél, szervezete-
inél tervez ellenőrzéseket a 
2016-os év második felében. 
Élénk vitát váltott ki az 
oktatási intézmények rész-
leges finanszírozását taglaló 
4/2016-os számú általáno-
san kötelező érvényű városi 
rendelet elfogadására tett 
javaslat. Mivel a témához a 
képviselőkön kívül mások is 
hozzá akartak szólni, ezért 
az ülést vezető polgármes-
ter szót adott a jelenlevők-
nek is. A javaslat előter-
jesztése során elhangzott, 
hogy a törvény által meg-
határozott 15 napon belül a 
rendelettel kapcsolatban 35 
észrevétel érkezett a város-
háza címére, melyekkel egy 
külön erre a célra létreho-
zott bizottság foglalkozott. 
Hosszan tartó vita után a 
képviselők végül is jóvá-
hagyták a rendeletet.
Az önkormányzati ülés 
második részét az alpolgár-
mester vezette. A napirend-
ben több városi tulajdonú 
ingatlan bérleti jogának 
átruházása, ingatlan értéke-
sítési szándékának, valamint 
teherszerződés elfogadása 
szerepelt.   (–) 
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Lángra lobbant az 
olimpiai fáklya

Négy éve, 2012. április 2-án, 
a londoni nyári olimpiai 
játékok előtt szimbolikusan 
Somorján is égett az olim-
piai láng. Akkor a Szlovákiai 
Olimpiai Szövetség Pozsony-
ból stafétafutás keretében 
indította útjára a fáklyát, 
bekapcsolva az útvonalba 
azokat a településeket, ahol 
olimpiai klubok működnek. 
Városunk, amely sportklub-
jai, olimpikonjai kiváló ered-
ményeinek köszönhetően 
határainkon túl is jól ismert, 

nem maradhatott ki az ese-
ményből. A Rio de Janeiró-i 
nyári ötkarikás játékok tisz-
teletére idén is sor került a 
stafétára. Városunk sporto-
lói június 4-én a városháza 
elől indultak el a fáklyával 
az X-bionic sphere sport- és 
üdülőközpontba, a P – T – S 
atlétikai verseny színhelyére.       
Városunk főterén Bárdos 
Gábor polgármester gyúj-
totta meg a fáklyát, majd 
átadta világbajnok kajako-
zónknak, Linka Tibornak. A 
fáklya a város sportklubjai-
nak tagjaiból összeállt csa-
pat váltófutásával érkezett 
meg a csölösztői új atlétikai 
stadionba, ahol Nagy Jakub 
paralimpikonunk és Linka 
Tibor meggyújtotta vele az 
olimpiai lángot szimbolizáló 
kelyhet. 
Egyéb sportrendezvények 
is kísérték az eseményt? – 
kérdeztük Orosz Csabától, 

a Csallóközi Olimpiai Klub 
elnökétől, városunk alpol-
gármesterétől.  
– Az idei olimpia évében 
a Szlovákiai Olimpiai Szö-
vetség más rendezvényekre 
helyezte a hangsúlyt, az ún. 
kis- és gyerekolimpiák szer-
vezésére, miközben orszá-
gos rajzversenyt is hirdetett. 
Négy éve, a londoni olimpia 
előtt olimpiai lángfutást 
szervezett, melyet nagysza-
bású sportrendezvény kere-
tében Pozsonyból indított 

útjára. Másnap városunk 
sportolói Somorja városha-
táránál vették át az olim-
piai lángot szimbolizáló 
fáklyát, és felváltva futot-
tak vele a városházáig. Itt 
ünnepélyes keretek között 
felvontuk az olimpiai lobo-
gót és meggyújtottuk az 
olimpiai kelyhet. Ekkor 
futóversenyt és focibajnok-
ságot szerveztünk az alap-
iskolások és a kisgimisek 
részére, s a fáklyát har-
madnap vittük tovább 
Nagymegyerre. Idén is 
megszerveztük a váltófu-
tást városunkban, hogy 
ráirányítsuk a figyelmet a 
riói ötkarikás játékokra. A 
Csallóközi Olimpiai Klub 
egyéb sportrendezvényt 
nem szervezett Somorján, 
de Dunaszerdahelyen és 
Nagymegyeren társszerve-
zője volt az ottani gyerek-
olimpiáknak.    (ti)                 

Rio 2016 Táncosaink sikerei
A Csali Gyermek Néptáncegyüttes és szólistája, Rajcsányi 
Ádám is benevezett a Fölszállott a páva című népzenei 
és néptáncos tehetségkutató versenybe, melyet az MTVA 
és a Hagyományok Háza idén már negyedik alkalommal 
hirdetett meg. A versenybe összesen 380 együttes jelent-
kezett Magyarországról, Erdélyből, a Felvidékről, a Délvi-
dékről és Kárpátaljáról. A szakmai zsűri az előválogatók 
során 313 produkciót juttatott tovább a területi váloga-
tókba, amelyek hét helyszínen zajlottak. Néptánccsopor-
tunk a zselízi területi válogatón vett részt, amelyet június 
10-én, az 50. Országos Népművészeti Fesztivál keretében 
tartottak. Milyen érzésekkel indultak Zselízre? – kérdez-
tük Nagy Myrtiltől, az együttes vezetőjétől. 
– Ezt a vetélkedőt mi, veze-
tők nagyon jó lehetőségnek 
találtuk a szélesebb nyilvá-
nosság és a magyarországi 
szakma előtti bemutatko-
zásra. Hosszan készültünk 
rá, sok próba, viseletvarrás, 
ráhangolódás előzte meg a 
területi válogatót. Két kor-
csoportból, a Nagy Csaliból 
és az ifjúsági csoportból kel-
lett összeraknunk egy vegyes 
csapatot, hogy megfeleljünk 
a kiírásban megjelölt kor-
meghatározásnak, és szín-
vonalas produkciót tudjunk 
bemutatni. Úgy gondolom, 
hogy nagyon jól szerepel-
tünk, aktuális tudásunkhoz 
képest a maximumot nyúj-
tottuk. Igazán elégedettek 
vagyunk. Örülünk, hogy 

részesei lehettünk ennek a 
projektnek, sokat fejlődtünk 
a felkészülés során, jobban 
összekovácsolódtunk, és a 
válogatón is helytálltunk. 
Nagyon büszkék vagyunk 
a gyerekekre. Szólistánk, 
Rajcsányi Ádám nagyszerű-
en szerepelt, a szakmai zsű-
ritől ő 61 pontot, a csoport 
pedig 63 pontot kapott. A 60 
pont felett teljesítő produk-
ciókat a zsűri újra megte-
kinti, és közülük választja ki 
kategóriánként azt a 12 ver-
senyzőt, akik az élő adásban 
is szerepelni fognak. Remél-
jük, hogy a zselízi válogató-
ról szóló kisfilmekbe mi is 
bekerülünk, és így bemutat-
kozhatunk országnak-világ-
nak.      (ti)

A somorjai Bobek–Jávorka Tervezőiroda Kft. két műépíté-
sze, Ľubomír Bobek és Jávorka Tamás tervezte „A 2015-ös év 
épülete” díjjal kitüntetett Mevis Slovakia Kft. somorjai szék-
házát. Az április 6-i díjátadón, melyet az STV2 tévéadó egye-
nes adásban közvetített, egyszerre két díjjal is jutalmazták a 
tervezőirodát: elnyerte a Szlovák Műszaki Egyetem Építésze-
ti Kara és a Műszaki és Kísérleti Építészeti Intézet díját. A 
díjakat Jávorka Tamás vette át.                (–)



2016.   július -  augusztus 3

– Hasonlóan, mint a jubiláló 
polgárok esetében, a város 
legapróbb polgárainak fel-
köszöntését is fontosnak 
tartjuk, hiszen ők jelentik 
városunk jövőjét. Ebből épp-
úgy hagyományt szeretnénk 
teremteni, mint az idősebb 
polgárok köszöntéséből. Kis 
ünnepség keretében sze-
retnénk üdvözölni őket, és 
természetesen a szülőket, a 
város polgárai között. Van-
nak községek, ahol fát ültet-
nek minden újszülött tiszte-
letére – mi egy szerényebb 
formát választottunk. Ugyan-
úgy járunk el az újszülöttek 
esetében is, ahogy az idősebb 
polgárainkat köszöntjük – 
egy kis ajándékkal fogadjuk 
őket. A bizottság és a testület 
úgy határozott, hogy a meg-
lepetés egy ajándékutalvány 
legyen.

Milyen formában és 
milyen gyakran tervezik 
városunk legkisebbjeinek 
fogadását? 
– Városunk az utóbbi évek-
ben évente 150-180 újszü-
löttel gyarapszik. Nagy 
dolog ez, látva, hogy sok 
hasonló kisváros lakossága 
inkább apad, mint gyarap-
szik. Az adott helyzettől 
függően évente 2-3 alkalom-
mal egy kis ünnepség kere-
tében szeretnénk fogadni 
őket. Eredetileg úgy tervez-
tük, hogy az idei újszülötte-
ket még júniusban, a nyári 
szünet előtt megünnepel-
jük, majd ősszel és az év 
vége előtt tartjuk a követ-
kező köszöntést. Mivel az 
ajándékutalványok készí-
tése kissé megkésett, így 
szeptemberre marad a kicsik 
és szüleik fogadása.  (ti)

Ajándékutalvány 
az újszülötteknek

Városunk vezetősége júniusban is felköszöntette azokat, 
akik ekkor ünnepelték 70., 75., 80., 85. és ennél többedik 
születésnapjukat. Bárdos Gábor polgármester távollété-
ben Orosz Csaba alpolgármester fejezte ki jókívánságait az 
ünnepelteknek.                  (ti)  

Hol kapnak helyet 
a kültéri edzőgépek?

Somorja városa a közeljövőben a város két pontján kül-
téri edzőtermet hoz létre. Arról, hogy hol lesznek elhe-
lyezve, a lakosok döntöttek, akik június 30-ig adhatták 
le szavazataikat a városháza portáján. Az önkormány-
zat sport-  és ifjúsági bizottsága előzetesen öt helyet 
jelölt ki, az edzőgépeket a legtöbb szavazatot kapott 
két helyen helyezik el.

A szavazás eredménye
 1.  A Városmajorban a lakóházak között, közel a 

vívócsarnokhoz és a volt mezőgazdasági isko-
lához – 59 szavazat 

 2.  A Duna utcai lakóházak mögött, közel az óvodá-
hoz, a Duna utca és Kertész utca között – 35 sza-
vazat

 3.  Az alapiskola és a Halász utca sarkánál található 
lakóházak között – 32 szavazat 

 4.  A Gazda soron lévő lakóházak között, közel a 
Kukkónia Szabadidőközponthoz – 47 szavazat

 5.  A Gazda sor végén levő lakóházak között, közel 
a Városi Művelődési Központnál lévő körforga-
lomhoz – 36 szavazat

A kültéri fit-park tehát a Városmajorban és a Kukkónia 
Szabadidőközpont melletti játszótéren fog megépülni 
a tervdokumentáció elkészítését, valamint az építési 
engedélyezést és a közbeszerzés lefolytatását követő-
en, várhatóan szeptember elején – tudtuk meg Orosz 
Csabától, a sport-  és ifjúsági bizottság elnökétől, 
városunk alpolgármesterétől.      (–)

illusztrációs kép: internet

Köszönet
Somorján a városközpontban június 1-jétől fizetős lett a 
parkolás. A rendszer bevezetésével kapcsolatban különfé-
le vélemények hangzottak el. Íme, egy június 10-én kelte-
zett elektronikus levél:
Tisztelt Városvezetés,
köszönöm – elismerésemet szeretném kifejezni e fontos döntés, a 
fizetett parkolás megvalósításáért. Egy hét elteltével csupa pozitív 
tapasztalatot szereztem, mivel a nap bármely órájában találok 
üres parkolóhelyet a városban. És nemcsak én, hanem a város 
valamennyi józanul és értelmesen gondolkodó lakosa. Szívélyes 
üdvözletemet küldöm a városvezetésnek, és további sok sikert kívá-
nok városunk, SOMORJA érdekében végzett munkájukhoz.

Bogyai Márta, Csölösztő 

Városunk képviselő-testülete évekkel ezelőtt meghozta 
azt a határozatát, hogy minden hónapban felköszönti 
Somorja azon lakosait, akik az adott hónapban töltik be 
70., 75., 80., 85. és ennél többedik életévüket. Ez alkalom-
ból városunk vezetősége havi rendszerességgel találkozik 
az ünnepeltekkel – egy szerény vendégségre és kötetlen 
beszélgetésre invitálja őket a város által fenntartott nyug-
díjasklubba. Az idősek köszöntésével az önkormányzat 
szép hagyományt teremtett. A közelmúltban úgy döntött, 
hogy – szintén hagyományteremtés céljából – bevezeti 
az újszülöttprogramot, vagyis felköszönti városunk leg-
kisebbjeit is. Miből áll ez a program? – kérdeztük Bauer 
Edittől, az önkormányzat lakás-, szociális és egészség-
ügyi bizottságának elnökétől.  
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Elsősegélyből jeles
Hagyománnyá vált, hogy a 
Vöröskereszt helyi alapszer-
vezete májusban megrende-
zi a fiatal életmentő csapa-
tok versenyét. A rendezvény 
egyre nagyobb népszerű-
ségnek örvend nemcsak 
a somorjai, hanem a kör-
nyékbeli iskolák tanulóinak 
körében is. Az idei versenyre 

tizenkét csapat jelentkezett, 
a helyi iskolák csapatain 
kívül a Dunajská Lužná-i 
és a nagymagyari szlovák, 
valamint  az ekecsi és a légi 
magyar tanítási nyelvű alap-
iskola is. 
Színvonalas, igényes volt 
a verseny. A csapatoknak 
tizennégy állomáson kel-
lett helytállniuk. A baleseti 

helyszínek élethűek voltak, 
a megjátszott balesetek 
valóságosnak látszottak. 
Volt közöttük robbanás 
által okozott égési sérülés, 
motorfűrész okozta artériás 
vérzés, vállba fúródott faág 
által okozott sérülés, köz-
úti balesetben elszenvedett 
törés, de elsősegélynyúj-

tásról lévén szó a csapatok 
tagjainak tanúbizonyságot 
kellett tenniük arról is, mi 
a teendő hirtelen rosszul-
lét vagy infarktus esetén. A 
csapatok azon kívül, hogy 
egészséges versengést foly-
tattak, sok újat is tanultak 
a verseny során. Ahogy azt 
Újhelyi Rozáliától, a Corvin 
Mátyás Alapiskola három 

csapatának felkészítő taná-
rától megtudtuk, a verseny 
lélekjelenlétet kívánt a gye-
rekektől, mert volt olyan 
helyszín, ahol egyszerre két 
balesetet is el kellett látni, 
el kellett dönteni, ki milyen 
sérülést és milyen sorrend-
ben lásson el. És mindezt 
pillanatok alatt, habozás 
nélkül. Egy másik felké-
szítő tanár megjegyezte: 
„Idén először vettünk részt 
a somorjai versenyen, eddig 
csak a dunaszerdahelyire 
jártunk, de mondhatom, 
többet tanultunk a verseny 
során, mint azelőtt bármi-
kor.” 
A Corvin Mátyás Alapisko-
la három csapattal indult 
a versenyen, melyből két 
csapat holtversenyben a 
második helyen végzett. A 

második helyezett csapa-
tok tagjai: Zakariás Atti-
la, Kolárovská Krisztina, 
Kurucz Krisztina, Šamko 
Lucia, Jurányi Karolina, 
Abelovská Blanka, valamint 
Korpič Dominika, Edmár 
Karina, Valacsay Domini-
ka, Bazsalovics Levente, 
Feketevízi Tímea, Lengyel 
Viktória. Az iskola harma-
dik, Horváth Krisztina, 
Szabados Dávid, Soóky Lau-
ra, Muska Krisztián, Sár-
közi Martina, Szinghoffer 
Mátyás összetételű csapata 
is példásan helytállt, ötödik 
lett. A pálmát holtverseny-
ben a szlovák és a magyar 
tanítási nyelvű gimnázium 
csapatai vitték el. A harma-
dik a szlovák alapiskola csa-
pata lett. 

Tóth Ilona

Az előrejelzett napon, május 
23-án már reggel nyolc óra 
előtt a pozsonyi Nemzeti 
Vérellátó Szolgálat jóvoltá-
ból „kórteremmé” alakult át 
a városi művelődési központ 
első emeleti helyisége. Az 
épület bejáratánál – ahogy 

az ilyenkor lenni szokott – a 
Szlovák Vöröskereszt zász-
laja lengett, szinte csábítva a 
járókelőt a véradásra. Ezút-
tal negyvenen jöttek el, hogy 
vért adjanak, gazdagítsák az 
ország vérbankját. Már javá-
ban tart a nyár, erre az idő-

szakra a nagyobb balesetve-
szély jellemző. A nyári hóna-
pokban kevesebb a véradó, s 
ilyenkor a vértartalék is meg-
csappan. A Szlovák Vörös-
kereszt somorjai alapszerve-
zete ezért arra hívja fel a vér-
adók s mindazok figyelmét, 
akik vért szeretnének adni, 
hogy azt a legközelebbi vér-
adáskor, 2016. szeptember 
26-án megtehetik.
Vért adtak: Vodnyanszký 
József, Tóth József, Soták 
Martin (Pozsony), Sebes-
tyén József, Csuba Milos, 
Tóthová Beata, Tóthová 
Angela, Bogárová Mária, 
Mészáros Gabriella, Karas 
Annamária (Úszor), 
Fiedler Renáta, Varényiová 
Mi riam és Karas György 

(Vörösmajor), Pék Péter 
és Szijárto Erik (Szemet), 
Végh Norbert, Czvedler 
Tibor, Rajcsányi And-
rea, Almási Sylvia, Farkas 
Bálint, Múčka Csaba (Egy-
házfa), Kovács Andrea 
(Hegysúr), Puzlíková Lenka, 
Sztruhár Szilvia, Zajíčeková 
Annamária, Pinterová 
Monika és Pinter Alexan-
der (Gútor), Vajas Péter, 
Mindoš Martin, Maczala 
László (Úszor), Komárová 
Blanka (Nyitragerencsér), 
Illéš Jolán, Vlasková Hana 
mérnök (Pozsony), Jávor-
ka Lajos, Kováčová Erika 
mérnök, Fabok Ľubomír 
és Foglszingerová Tímea 
(Gútor), Vass Péter, Csáder 
Krisztián, Fürdös Katalin.    (ti)

Vért adtak
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w w w . s a m o r i n . s k még több aktualitás, hír, érdekesség 
a városunkban történtekről

A legjobb bringások
Megtörtént A kerékpárral munkába nevű verseny kiértékelése. 
Az országos versenybe idén 60 város kapcsolódott be, köz-
tük Somorja is, immár harmadik alkalommal. Városunkból 
14 csapatba tömörülve 47 személy nevezett be a versenybe. 
A csapatok egy-egy somorjai székhelyű intézményt vagy vál-
lalatot képviseltek. Az egy hónapon át tartó, a kerékpáro-
zást népszerűsítő kampányban összesen 3791,8 kilométert 
tekertek le, ami nagyjából 1 tonna CO2-nek felel meg, ha 
ezt a távot gépkocsival teszik meg. A kampány célja, hogy 
szemléltesse, milyen nagy mennyiségű üvegházhatást növe-
lő CO2 kerül a levegőbe azáltal, hogy az emberek nagy része 
kerékpár helyett gépkocsival jár munkába. Pedig a kerékpár 
nemcsak rövid távok megtételére, hanem hosszabb távolsá-
gok leküzdésére is alkalmas. A résztvevők között volt, aki 
Csenkéről (16 km), Csallóközcsütörtökből (9 km), Békéről 
(8 km) vagy Bakáról (23 km) bicajozott Somorjára és vissza. 

Eredmények: 
1. kategória – a legtöbb kilométert megtett csapatok: 
1. Včielky (a munka-, szociális és családügyi hivatal dol-
gozói), 2. Fiúk, lányok bicón (a tejfalui óvoda csapata) 3. 
Tekergők (a Corvin Mátyás Alapiskola csapata). 
2. kategória – a legtöbb utat megtett csapatok: 
1. Tekergők (Corvin Mátyás Alapiskola), 2. Fun (Bél Mátyás 
Alapiskola), 3. Vytrvalky (Speciális Alapiskola). 
3. kategória – a legtöbb kilométert megtett versenyzők: 
1. Görcs Renáta, 2. Lagová Dáša, 3. Mészáros Andrea. 
4. kategória – a legtöbb utat Bokor Renáta tette meg, a leg-
hosszabb utat pedig Mészáros Csaba abszolválta, aki Baká-
ról jött bicajon Somorjára. 

Tóth László

Beszélgetés nemzeti múltunk 
kényes kérdéseiről

A Fórum Kisebbségkutató Intézet székházában beszélgetés 
zajlott A magyar külpolitika és a (cseh)szlovák nemzetállam-építés 
címmel. Jeszenszky Géza történésszel, a Magyar Köztársa-
ság volt külügyminiszterével és Szarka László történésszel, 
egyetemi oktatóval Kollai István beszélgetett. 
A program első pontjaként bemutatták Jeszenszky Géza: 
Kísérlet a trianoni trauma orvoslására. Magyarország szom-
szédsági politikája a rendszerváltozás éveiben, valamint Szarka 
László: A multietnikus nemzetállam. Kísérletek, kudarcok és 
kompromisszumok Csehszlovákia nemzetiségi politikájában 1918–
1992 című könyvét. A rendezvény társszervezője a pozsonyi 
Magyar Kulturális Intézet volt.                              (–)

A Kukkónia Szabadidőközpont rendszeresen látogatja az 
Ambrózia idősotthont, és minden látogatás alkalmával szép 
kultúrműsorral lepi meg az otthon lakóit. A gyerekek és 
pedagógusaik legutóbb is verses-zenés összeállítással ked-
veskedtek az ápoltaknak, sőt ajándékot, egy-egy „Szeretet-
tel” feliratú papírszívet is adtak valamennyiüknek. Nagy volt 
az öröm – néhány lakó szemében a meghatottság könnyei is 
megjelentek.                (ti)          

Idén már hatodik alkalommal sikerült tető alá hozni az  idő-
sek otthonának szokásos évi kirándulását. Az otthon lakói 
június 8-án a Szlovák Tudományos Akadémia malonyai 
arborétumába látogattak el, ahol a csodálatos rózsakerten 
kívül Kelet-Ázsia, Japán, Korea és Észak-Amerika növény-
világában is gyönyörködhettek. A finom ebéd után a 
garamszentbenedeki apátságot tekintették meg, amely Szlo-
vákia második legnagyobb kolostora, éke pedig a Szent Bene-
deknek és Szűz Máriának ajánlott gótikus templom.          (–)          
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Fejezetek Mátyás király életébol – 2.rész˝

A Hunyadi család korábban 
többször is megszállt Mátyás 
szülőházában. Vajdahunyad 
vára abban az időben átalakí-
táson esett át, feltehetőleg ez 
lehetett az oka annak, hogy 
az utazás közben vajúdó 
Szilágyi Erzsébet választása 
ezúttal is Méhfi polgárházára 
esett. A szülés idején az apa 
nem tartózkodott Kolozs-
váron. Hunyadi János akkor 
már a híres hosszú hadjárat 
előkészületein dolgozott. 
Szilágyi Erzsébet a csecsemő 
Mátyással és annak bátyjá-
val, Lászlóval jó pár hónapig 
élvezte Méhfi Jakab vendég-
szeretetét. Még az újszülött 
keresztelőjére is a városban 
került sor. A későbbiekben 
visszatértek a családi fészek-
be, ahol a gyermek Mátyást 
hatéves koráig édesanyja és 
dajkája nevelte, ezt követő-
en viszont fogadott tanítói 
szárnyai alá került. Előbb a 
lengyel költő és diplomata, 
Szánoki Gergely (Grzegorz z 
Sanoka), majd a család bizal-
masa, Vitéz János váradi püs-
pök egyengette az útját és 
nevelte humanista szellem-
ben. Oktatói révén a lovagi 
képzésen túl Mátyás magas 
szintű elméleti műveltség-
re tett szert. Amellett, hogy 
tudott írni és olvasni (ez 
abban a korban az előkelők 
körében sem volt általános), 
jártasságot szerzett az egyhá-
zi és az állami jog területén, 
élénken érdeklődött a művé-
szetek és a történelem iránt. 
Vitéz János a váradi könyvtár 
különlegességeit adta a kezé-
be. Eredetiben olvasott a tró-
jai háborúról, Nagy Sándor 
és Hannibál hadi sikereiről. 
Anyanyelvén, a magyaron túl 
elsajátította a cseh, a német 
és a latin nyelvet is. Nem cso-
da, hogy Hunyadi János nagy 
hasznát vette diplomáciai 
levélváltások és tárgyalások 
esetén. 
Az ország ügyeinek intézé-
se és a különféle hadjáratok 
vezetése miatt elfoglalt apa 

viszont meglehetősen kevés 
időt töltött otthon, így rit-
kán találkozhatott fiaival. 
Politikai karrierjének alaku-
lása azonban nagyban kiha-
tott a család mindennapjai-
ra. Mátyás születése idején 
édesapja már temesi ispán és 
erdélyi vajda volt (1441-től). 
Luxemburgi Zsigmond után 
Habsburg Albert is nagyra 
tartotta Hunyadi szolgála-
tait. Albert király viszont 
egy törökellenes hadjárat 
szervezése közben váratla-
nul meghalt pestisben. Nem 
érhette meg fia születését, 
aki később magyar király lett. 
Az V. (Utószülött) László-
ként ismert uralkodó egyéb-
iránt az egyetlen Habsburg, 
aki Magyarországon jött 
világra, mégpedig egy hajón 
Komárom mellett. Albert 
özvegye ugyanis igyekezett 
elhagyni Magyarországot, 
de előtte még sietve meg-
koronáztatta újszülött fiát 
a Szent Koronával (amelyet 
udvarhölgyével lopatott el 
a visegrádi vártoronyból), 
hogy a későbbiekben meg-
védhesse annak trónigényét. 
Az országba ugyanis ekkor 
már meghívták uralkodónak 
a Jagelló-házból származó I. 
Ulászlót, akit a magyar ren-
dek zöme és maga Hunyadi 
is támogatott. A gyermek 
király pedig a koronával 
együtt III. Frigyes későbbi 
német-római császár fel-
ügyelete alá került. 
1444-ben I. Ulászló elesett 
a várnai csatában. Holttes-
te azonban nem került elő, 
így a magyar rendek nem 
lehettek biztosak halálában. 
A csaknem kétéves interreg-
num (király nélküli időszak) 
idején reménykedtek az ural-
kodó visszatérésében. Ez 
idő alatt Hunyadi az orszá-
gos tanács tagjaként és az öt 
főkapitány egyikeként járt el. 
Az 1446 áprilisában össze-
hívott országgyűlés végül 
egy határozatot fogadott el, 
amely értelmében ameny-

nyiben az eltűnt 
uralkodó egy 
hónapon belül 
nem tér haza, a 
rendek Utószü-
lött Lászlót isme-
rik el királyuknak. 
Ugyanígy járt el 
az Ulászlóval szin-
tén királyát vesztő 
Csehország is. Ott 
az újdonsült ural-
kodó kiskorúsága 
idejére Podjebrád 
Györgyöt, míg 
Magyarországon 
Hunyadi Jánost 
választották meg 
kormányzónak. A 
két kormányzó, illetve a III. 
Frigyes császártól végül is 
csak 1452-ben csellel és erő-
szakkal kiszabadított V. Utó-
szülött László és támogatói 
köre között csakhamar igen 
rossz, kifejezetten intrikus 
viszony alakult ki. Ebben 
jelentős szerepe volt a király 
gyámjának, Cillei Ulrik 
magyar főúrnak (korábban 
horvát–szlavón bán, majd 
Csehország helytartója), 
akit Hunyadival szemben 
személyes bosszú is vezé-
relt (korábban miatta nem 
sikerült elnyernie a bosnyák 
királyi címet). 
Hunyadi János világraszó-
ló nándorfehérvári diadala 
után pestisjárványban meg-
halt. A futaki országgyűlés 
végzése nyomán az ország 
új kormányzója Cillei Ulrik 
lett, a Hunyadiak pedig ígé-
retet tettek a királyi birtok-
nak számító Nándorfehér-
vár átadására. A kormány-
zó nyilvánosan kibékült a 
Hunyadi fiúkkal, ám a gya-
nakvás és ellentét továbbra 
is megmaradt köztük, oly-
annyira, hogy csakhamar 
kölcsönösen megvádolták 
egymást a másik ellen elkö-
vetett merénylet szándéká-
val. 
Ilyen előzmények után 1456 
novemberében László király 
négyezer fegyveressel érke-
zett Futakról Nándorfehér-
várra. Az új családfő, Hunya-

di László nagybátyjával, Szi-
lágyi Mihállyal igyekezett a 
király fogadására. A királyt 
és közvetlen kíséretét – köz-
tük Cilleit – a várba hívták, 
a fegyveresek előtt viszont 
bezáratták a várkaput. A felek 
ezután szóváltásba kevered-
tek, s a vita közben – tisztá-
zatlan körülmények között 
– Hunyadi László kardjával 
halálra sebezte Cillei Ulrikot. 
Ezt követően a királlyal meg-
ígértették, hogy nem vonja 
felelősségre Hunyadi Lászlót, 
sőt kinevezi az ország főkapi-
tányává. Temesvári szállásán 
az uralkodó továbbá esküvel 
fogadta Szilágyi Erzsébetnek, 
hogy nemcsak hogy nem áll 
bosszút fiain, de a Hunyadi 
fivéreket testvéréül fogadja. 
Ígérete dacára a Hunyadi fiú-
kat és legfőbb támogatóikat 
(köztük Szilágyi Mihályt és 
Vitéz Jánost) elfogatta, hogy 
halállal büntesse őket. Végül 
csak Lászlóra sújtott le a 
hóhér pallosa. A hagyomány 
szerint miután a harmadik 
csapás után sem vesztette éle-
tét, a korabeli törvények áthá-
gásával csak negyedszerre 
sikerült leütni a fejét. A mind-
össze tizennégy éves Mátyást 
pedig a király fogolyként 
Bécsbe, majd Prágába hurcol-
ta. A nagy törökverő életben 
maradt fia lett a Hunyadi-párt 
egyetlen reménysége. 

 (Folytatjuk)    
Horváth László

Holló a kalitkában
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A Harmonia Classica és a bécsi zeneművészek 
páratlan együttműködése

Vannak emberek, akik nem 
szeretik a komolyzenét, nem 
tudnak eligazodni benne, 
untatja őket, így nagy ívben 
elkerülik. Igazából nem is 
tudják, miről maradnak le, 
hiszen ez a zene különle-
ges, mély érzéseket vált ki. 
És ezt nem csak én állítom. 
Kellemesen meglepődtem, 
amikor hangversenyünk 
után (amely június harma-
dik szombatján hangzott el 
Somorján) megkérdeztem 
a jelenlevőket, tetszett-e 
a műsor. Örömről, köny-
nyekről, meghatottságról 
beszéltek.
Véleményem szerint min-
den Harmonia Classica-
koncert valamilyen módon 
egyedi és különleges, de 
ez a koncert még annál is 
több volt, mivel nekünk, 
hobbizenészeknek sike-
rült együtt játszanunk 
a bécsi lnternationale 
Donauphilharmonie hivatá-
sos zenészeivel. Az együtt-

működés a testület elnöké-
nek, Katona Ágnesnek az 
ötlete volt, aki egy közös 
projekt tervével kereste fel 
Hegyi Brigittát, zenekarunk 
vezetőjét.
Az első közös előadásra 
május 21-én került sor Bad 
D e u t s c h - A l t e n b u r g b a n 

Wolfgang Dauzmayer oszt-
rák karmester vezényletével. 
Itthon hónapokon keresztül 
gyakoroltunk, később a kar-
mesterrel is, majd fellépés 
előtt a bécsi zenészekkel. 
Kíváncsian vártam, hogy 
a profik hogyan fogadnak 
majd bennünket, amatőr 
zenészeket. A fogadtatás 
példás volt, egyenrangúnak 
tekintettek minket, meg-
értők és elfogadók voltak, 
a próbák alatt az észrevé-
teleik nem voltak lekezelő-
ek. Rengeteget tanultunk 
tőlük, örömmel fogadtuk 
tanácsaikat, amelyek játé-
kunk technikai részére 
vonatkoztak.
Az ausztriai koncert után 
izgatottan vártuk a hazai 
fellépést Somorján. A 
hangversenyen a követke-
ző művek csendültek fel: 
L. Weiner Rókatánca, ezt 
követte F. Mendelssohn-
Bartholdy f-moll koncertje 
(itt megemlíteném a szólis-
tákat, a két kiváló klariné-
tost, a magyarországi Var-
ga Gábort és tanítványát, 
az osztrák Ulrich Manafit). 
A műsor következő száma 
J. Haydn d-dúr szimfóniája 
volt, majd egy rendkívüli 
mű került sorra, amelynek 
szerzője a zenekar egyik 
tagja, Gundi Veleba, a 
nagyszerű fuvolista, akinek 

szólójátékában megcsodál-
hattuk rendkívüli tehetsé-
gét. A műben ezen kívül 
elhangzott néhány továb-
bi bravúros improvizáció, 
melyek előadói Michal 
Hudák (hegedű – Szlo-
vákia), Gerd Veleba (sza-
xofon – Ausztria), Mayer 
József (nagybőgő – Szlo-
vákia), Gulyás Máté (dob 
– Magyarország) és Jiří 
Hauser (kürt – Csehország) 
voltak. Hangversenyünk 
zárószáma egy Ausztráliá-
ban élő magyar zeneszer-
ző, Jurth Attila Musica 
consonante című műve volt, 
amelynek zongoradarabjait 
a szerző külön Domsitz Eri-
kának, a Harmonia Classica 
zongoristájának írta. Ez a 
mű Szlovákiában a mi elő-
adásunkon hangzott el elő-
ször. 
A koncert hangulatát 
Slávka Bulíková és Szűcs 
Gábor képzőművészeti 
alkotásai színesítették.
Nagyon jó lenne, ha még 
sok hasonlóan nagyszerű 
projekt valósulna meg a 
jövőben, ugyanilyen össze-
állításban. A koncert véd-
nöke Bárdos Gábor, váro-
sunk polgármestere volt. 
Ezúttal is köszönjük váro-
sunknak a segítséget a pro-
jekt megvalósításában.

Emília Lengyelová

Újra megközelíthető 
a bucsuházi temető

Megtisztult és új kapu-
ja lett a már régen nem 
használt bucsuházi teme-
tőnek. Horváth Kitti, 
Mathédesz Lajos, Méry 
János, Brunczlik Viktor, 
Méry Borbála és Tuba 
Ádám, Cséfalvay And-
rás, valamint Méry Bea 
és Juhász Tibor festő-
művészek több alkalom-
mal is dolgoztak szabad 
idejükben az elhagyatott 
temetőben, amely mára 
jól megközelíthető, és a 
temetőben lévő, 100-200 
éves sírokhoz is könnyen 
hozzá lehet jutni. „Őse-
ink emlékét és sírjait ápolni kell. Fontosnak tartjuk, hogy a 
bucsuházi temetőt újra beemeljük a köztudatba, és mintegy 
parkként gondozzuk. Somorja önkormányzata és Tejfalu 
választmánya szerencsére partner ebben a törekvésben, így 
bizakodó vagyok a jövőt illetően” – mondta Méry János, a 
Via Nova somorjai elnöke.                (Cs. A.)
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Strieženec Sándor

Mint az az első fejezetekből 
kiderül, már 1879 tavaszán 
hazai zenekar szórakoztat-
ta városunk polgárait. Az 
amatőr zenei mozgalom 
aktőrei azóta is jelen van-
nak mindennapjainkban, 
ünnepeinkben. Egyfajta 
kulturális dokumentumnak 
szánt sorozatunk végigve-
zetett s a lehetőségekhez 
mérten feltérképezte váro-
sunk műkedvelő zenei meg-
mozdulásait, történéseit. 
Így érkeztünk el a mába, 
napjaink zenei életéhez. Ez 
az utolsó fejezet a mai hely-
zetet igyekszik bemutatni, 
megemlítve azokat az elő-
adókat is, akik a sorozat-
ban időrendi okokból már 
nem jelenhettek meg. 
Mint városunk lakója, 
büszkén írom le: ma is gaz-
dag, sokszínű zenei élet 
zajlik Somorján.
Húsz éve száguld a Rómeó 
Vérzik (nemrégiben jelent-
kezett új DVD-vel), kon-
certezik a Konflikt, aktív 
a Dominika Pavlíkovával 
kiegészült Deja vu. Sokat 
zenél a Butchers, megta-
lálta helyét városunk zenei 
életében a Deep Voice 
Group. Visszafogottab-
ban, de jelen van a Robert 
Gašparík által vezetett The 
People. A Renton And The 
Error Jam együttes stúdió-
albumuk megjelenése előtt 
áll. Alakult egy dzsesszfor-
máció is: a Samaria Jazz 
Band – a Budapesten zenei 
műveltséget szerzett Mayer 
József vezeti. Aktívan 
muzsikál a Csali együttes 
(Hideghéthy Jenő vezeté-
sével, a művészeti alapis-
kola védőszárnyai alatt), 
nemrég egy spanyolországi 
turnét teljesítettek, nagy 
sikerrel. Ismert zenészek-
ből verbuválódott a Duna 
Folk Band, s nagyon hamar 

részévé vált Somorja kultu-
rális életének.  A Németh 
Imre vezette Gaudium régi-
zene-együttes is jelen van 
a színtéren. Elsősorban 
ifjúsági nevelő koncerteken 
lépnek fel, de más kulturá-
lis rendezvényeken is gyak-
ran szerepelnek. 
Feltűnt egy új formáció, 
Szaxi Laci Band néven 
zenélnek. Egy másik, szár-
nyát bontogató együttes 
a Blackwaters is bemutat-
kozott rockos műsorával a 
nagyközönség előtt.
Megemlítem, hogy a Sup-
sup zenei presszóban szer-
dánként egyfajta „örömze-
nélés” zajlik, az ismert gitá-
ros, Lengyel Pista, a herflis 
Bobos és Tomi közreműkö-
désével. Örvendetes, hogy 
ezekbe a szabad, ad hoc 
zenélésekbe bekapcsolód-
nak a rutinos hangszere-
sek mellett városunk fiatal 
zenészei is. 
Aktívan részt vesz zenei 
életünkben Pongrácz Eri-
ka énekesnő. Duóban 
Csicsó Tiborral gyermek- és 
felnőttműsorral is gyakran 
fellépnek. Néha kiegészül-
ve egy fiatal, tehetséges 
énekessel, Mezei Attilával. 
Ő egyébként más formáci-
ókban is feltűnik.
A nem populáris műfajok 
között kimagaslanak kóru-
saink, a Híd vegyes kar, a 
Sancta Maria, és nagysze-
rűen képviseli városunkat a 
Harmonia Classica kamara-
zenekar is.
Városunk kulturális életé-

ből részt vállalnak a tánc-
csoportok. Így a Nagy 
Myrtil, Valacsay Franciska, 
Dóczé Mónika és Mado-
csai Imre által vezetett 
Csali, amely négy kor-
csoporttal dolgozik. Kul-
túréletünket színesíti a 
Ľudmila Jáchimová vezette 
Prvosienka néptáncegyüt-
tes és a Keresztes Róbert  
által vezetett Csalló Nép-
táncegyüttes. Aktívan 
működik a La Suerte tánc-
csoport, amelyet Simona 
Horváthová vezet. Színvo-
nalas táncoktatás folyik a 
Németh-Šamorínsky István 
Művészeti Alapiskolában 
is. Az Anna Prachárová 
vezette gyermekcsoport 
gyakran fellép különböző 
rendezvényeken, s éven-
te egyszer reprezentatív 
műsort mutat be.
Ha már a művészeti alap-
iskolát említettük, a Szűcs 
Irén irányította intézmény 
sikeres a tehetségnevelés-
ben, hiszen olyan nagy-
szerű zenészek kerültek 
ki falai közül, mint Lovász 
Bálint és Nagy Szilárd.  
Csak néhány név a ma itt 
tanuló tehetségek közül: 
Varga Villő, Nyárfás Ida, 
Szinghoffer Mátyás, Mat-
tias Müller.  A zeneiskola 
diákjai, de az iskola mel-
lett működő együttesek is, 
mint a 4M és a Zušband, 
gyakran feltűnnek város-
unk kulturális rendezvé-
nyein.
Néhány szót a helyszí-
nekről, ahol megszólal a 

zene. A városi művelődési 
központban és a zeneisko-
la hangversenytermében 
gyakran rendeznek koncer-
teket. Szabadtéren a Pomlé 
színpadán, a város főterén, 
néha a Korona udvarban 
is. Két zenei klub működik 
városunkban, ahol rend-
szeresen zajlanak rendez-
vények: a Sup-sup zenei 
presszó már több mint 
tíz éve léptet fel hazai és 
külföldi zenekarokat. Az 
utóbbi időben beindult a 
Mozi Klub, itt a klubeste-
ken túl lehetőség van a régi 
moziteremben nagyobb 
koncertek megrendezésére 
is. Városunkban több ven-
déglátóegységben hallható 
hétvégeken szórakoztató 
zene.
Bezárul a kör: az elején azt 
írtam, hogy Somorján már 
1879-ben hazai zenekar 
szórakoztatta a nagyérde-
műt. Ez akkor a helyi tűz-
oltóság épphogy csak meg-
alakult fúvószenekara volt. 
Nos, ugyanaz az együttes 
ma, ennyi év elteltével 
még mindig aktív, s gyak-
ran hallható városunk ren-
dezvényein. Ami az akkori 
koncert óta történt város-
unkban zenei téren, azt 
igyekeztem e sorozatban 
megörökíteni. Remélem, 
sokunk örömére.
Ennyi a kutakodásom ered-
ménye. Igyekeztem oda-
figyelő módon végezni a 
munkámat. Elnézést kérek, 
ha valami vagy valaki elke-
rülte a figyelmemet.

Zenei élet 
Somorján 
és környékén

A Hideghéthy Jenő vezette Csali zenekar
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A ZAlAbAi Zsigmond Városi KönyVtár AjánljA új KönyVeiből  

JESSiCA KNOll: 
SZERENCSE lÁNyA

A huszonéves TifAni FaNelli a 
kiváltságosok életét éli. Egy körül-
rajongott női magazin megbecsült 
munkatársa, aki a drága ékszerek és 
márkás ruhaköltemények mellé még 
egy sármos és jó pedigréjű vőlegény-
nyel is rendelkezik. Mindazt elérte, 
ami másoknak csak álom. De a töké-
letesség látszata valójában álca. Ani 
múltja kimondhatatlan titkot rejt. 
Tizennégy évvel ezelőtt a Bradley-
középiskolában borzalmas dolog 
történt vele. Meggyalázták, megaláz-

ták, meghurcolták. A kis Ani aznap megsemmisült. Az erős 
TifAni lépett a helyébe, aki mindent meg akar kapni az élet-
től.
A szerencse forgandó, a bűnösökből is lehet áldozat. A bosz-
szú lehetősége TifAnié. Vajon leveszi az álarcot, vagy örökre 
bezárja magát a múlt börtönébe?

GRECSó KRiSZTiÁN: 
JElMEZBÁl - EGy CSAlÁDREGéNy MOZAiKJAi

Két lányt holtan találnak a faluban valamikor az 1960-as évek-
ben. A harmadik még él, amikor rábukkannak, de mire odaér 
az orvos, a sebesült lány eltűnik. Szerelme, 
a fiatal rendőr évtizedek múlva Budapes-
ten, egy különös találkozás után jön rá az 
igazságra. E talányos bűnügyi történetből 
bomlanak ki egy családregény mozaikjai. 
A Jelmezbál napjainkig nyúló történetének 
szereplői unokák, nagymamák, asszonyok 
– nők. Élik az életüket, keresik egymást, 
önmagukat vagy épp a vér szerinti anyju-
kat. Elköltöznek, visszatérnek, szerelem, 
árulás, alakoskodás, hit és féltékenység 
van az életükben. Sok elmaradt ölelés és szerencsére még több 
olyan, amelyik nem maradt el. Grecsó Krisztián új könyvének 
fejezetei önmagukban is kiadnak egy-egy képet, mintha mind-
egyik történet más családtag vagy szomszéd élete lenne. Az utak 
keresztezik egymást, és végül, bármennyire is összekeveredtek 
térben és időben a darabkák, összeáll a nagy, drámai egész.

A Fórum Kisebbségkutató intézet könyvtára, a 
Bibliotheca Hungarica tudatja az olvasókkal, hogy 

júliusban és augusztusban átépítés miatt zárva tart. 
A könyvtár a kutatók számára 2016. szeptember 5-től 

lesz ismét látogatható.

A Zalabai Zsigmond Városi Könyvtár 2016. július 1-től 
július 30-ig leltár miatt zárva tart. 

Augusztus 1-től szeptember 2-ig a nyári nyitvatartási 
rend szerint várja az olvasókat: 

Hétfő    13.00 – 16.00, 
Kedd  9.00 – 12.00 13.00 – 16.00
Szerda 9.00 – 12.00 13.00 – 18.00
Csütörtök 9.00 – 12.00 13.00 – 16.00
Péntek    13.00 – 16.00
Szombat zárva

Szeptember 3.: Ismét felhangfesztivál!
A somorjai zsinagógában 
szeptember 3-án megren-
dezésre kerül a torokhan-
gok és énekek második 
fesztiválja. Somorja városa 
az egyetlen Szlovákiában, 
amely egy ilyen jellegű 
egyedi fesztivál megrende-
zését támogatja.  
Mivel az első bemutató 
után sok pozitív visszajel-
zést kaptunk, úgy döntöt-
tünk, hogy másodszor is 
megrendezzük a fesztivált, 
amelynek célkitűzése az, 
hogy minél színesebben és 
változatosabban mutassa 
be a torokhangok skálá-

ját, a rezonanciákat és éne-
keket a hagyományos keleti 
hangokból kiindulva a nyu-
gati polifóniáig.  
Karlheinz Stockhausen 
német zeneszerző a múlt szá-
zad 60-as éveiben mélyreha-
tóan tanulmányozta az ének 
magasabb harmóniáit. Őt 
követte ebben többek közt 
Michael Vetter, Wolfgang 
Saus és Christian Bollmann. 
Az idei fesztiválon fellép a 
német torokhangiskola elis-
mert képviselője, a Berlinből 
érkező Miroslav Grosser is, 
aki nagyon tisztán és szépen 
énekel torokhangon, vala-

mint a nagy-britanniai Rami 
Shaafi, aki keleti és nyugati 
torokhang-énekeket fog elő-
adni. Rami Shaafi tökélete-
sen ismeri szinte az összes 
szibériai hangtechnikát, 
azonkívül – hiszen Pozsony-
ban lakik – Szlovákiában az 
egyik legnagyobb terjesztője 
a torokhang éneklésének.
Stockhausen előtt már több 
európai filozófus, hangspe-
cialista, költő és író felfigyelt 
a kísérőhangok jelenségére 
az énekek, dalok és beszélt 
dalok hallgatása közben. 
Érezték, hogy létezik egy 
másik zenei dimenzió min-
den csoportos énekben. Ez 

még azelőtt történt, 
mielőtt ez a jelenség a 
zenei költők kompozí-
ciójának alappillérévé 
vált volna. Torokhan-
gokat régi gregorián 
és himnikus dalok-
ban is találunk, mind 
m o n o f o n i k u s a n , 
mind polifonikusan. 
Ezt a típusú zenét az 
Ateliér renesanční 
polyfonie nevű cseh-
országi férfikórus fog-
ja bemutatni nekünk 
Igor Angelov vezeté-
sével. (A kórus a fesz-
tiválon kívül szeptem-

ber 4-én fellép Somorján az 
evangélikus templomban is, 
a vasárnapi istentiszteleten.) 
A fesztivált teljesen egyedivé 
varázsolja a tágas somorjai 
zsinagóga különleges hang-
zása. 
A torokhang kedvelői számá-
ra a fesztivál keretében dél-
előtt egy workshop is meg-
rendezésre kerül Miroslav 
Grosser vezetésével. A mes-
terkurzus délelőtt 10.00 óra-
kor kezdődik a zsinagógá-
ban, és a következő telefon-
számon lehet rá jelentkezni: 
0903 618 582.

Juraj Turtev
(Hushegyi András fordítása)
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A VÁROSi RENDőRSéG HÍREi

• Június 1-jén 11.50 órakor 
az egykori Datex cég tele-
pére szálltak ki a rendőrök, 
mivel idegenek jogtalanul 
tartózkodtak a helyszínen. 
A járőrök felszólítására az 
ismeretlenek elhagyták a 
helyszínt.
• Június 2-án 00.45 órakor 
bejelentés érkezett a rendőr-
ségre, hogy a Pozsonyi úton 
egy ember fekszik a földön. 
A férfi ittas volt, de a felszó-
lításra felkelt, és elhagyta a 
helyszínt.  
• Június 4-én 23.45 órakor a 
Fő utcán történt rendbontás: 
egy csapat fiatal hangosko-
dott. Az éjszakai csendhá-
borítók a járőrök figyelmez-

tetésére lecsendesedtek, és 
elhagyták a helyszínt. 
• Június 6-án 19.15 órakor 
bejelentés érkezett a rendőr-
ségre, hogy egy kislány reggel 
iskolába ment, de oda nem 
érkezett meg, és mobiltelefo-
non sem lehet elérni. A városi 
rendőrök az állami rendőrök 
segítségével láttak neki a gyer-
mek keresésének. Átkutatták 
az egész várost és környékét, 
a szélfogókat, az üres épüle-
teket és a Pomlé parkerdőt is. 
Végül 23.02 órakor rátaláltak 
a keresett személyre, s átadták 
szüleinek.
• Június 18-án 10.00 órakor 
közlekedési baleset történt az 
I/63-as úton, a Pozsonyi út és 

Park utca kereszteződésében. 
Egy személygépkocsi veze-
tője nem adott elsőbbséget a 
főúton szabályosan közleke-
dő motorkerékpárosnak. A 
motoros utastársa a baleset-
ben hat héten belül gyó gyuló 
sérüléseket szenvedett. A 
városi rendőrök a járási közle-
kedésrendészet munkatársa-
inak megérkezéséig felügyel-
ték a helyszínt.  
• Június 20-án 15.00 órakor a 
Halász utcai garázsokat ellen-
őrizték a rendőrök abból a 
célból, hogy felderítsék annak 
az illetőnek a kilétét, aki a 
garázsok mellett illegális sze-
métlerakatot hozott létre. Az 
elkövetőt, egy somorjai lakost 

sikerült lefülelni. Pénzbírság-
gal büntették.
• Június 28-án 11.40 órakor a 
somorjai temetőben lőfegyvert 
találtak üres tölténytárral. A 
gázpisztoly tulajdonosát nem 
sikerült felderíteni. A városi 
rendőrök a fegyvert átadták az 
állami rendőrségnek további 
vizsgálatok elvégzésére.
– 23.50 órakor az állami rend-
őrség a városi rendőrök segít-
ségét kérte egy kiskorú személy 
felkutatásában. A tárnoki illető-
ségű gyerek a tanítás végezté-
vel nem ment haza a Kolostor 
utcai iskolából, és életjelt sem 
adott magáról. Az illetőt 00.50 
órakor találták meg s adták át 
a szüleinek. 

Párbeszéd:
– Mi család vagyunk.
– Ez most nem modern. Manapság inkább 
a szingli vagy a LGBT a menő.
– Mi keresztény család vagyunk. 
– Ez nekem ismeretlen fogalom.
– Mi magyar keresztény család vagyunk.
– Mondja, maguk marslakók?
– Á, dehogy. Itt élünk Somorján, a Csalló-
köz legszebb városában. Többen is vagyunk. 
És képzelje el: múlt vasárnap ünnepeltünk!
– Mit?
– A családjainkat!
– Na, már megint kezdi?!
– Kezdtük már néhány évvel ezelőtt. De 
most is volt bőven lehetőség testi és lelki 
feltöltődésre. Kiscsoportokban beszélget-
tünk a nagyszülők szerepéről a családban. 
Voltak kézműves-foglalkozások, versenyek, 
tánczház (a gyerekek élvezték, mi, felnőt-
tek, akik csatlakoztunk, örültünk, amikor 
a gyerekek befejezték, mert nem kellett 
bevallanunk, hogy már nem bírjuk az ira-
mot). Volt lepénysütés – bár a kemence 
picit köhögött, így aztán kisegítették egy kis 
rendelt pizzával. Én még ilyen futást, ami-
kor a gyerekek meglátták a dobozokat, nem 
láttam! Azt a benyomást keltették, mint 
akiket erre az alkalomra éheztettek ki a 

szülők. Megkóstoltuk egymás süteményét és 
pogácsáját, és részt vehettünk a gyümölcs- 
és zöldségtálak versenyén. Persze a legkrea-
tívabbak jutalomban részesültek!
Örültünk egymásnak, és este felnőtt – 

gyerek egyaránt jót aludtunk. 
És el ne felejtsem megköszönni  a 
VITA HUMANA polgári társulásnak, 
hogy újra megszervezte ezt a remek kis 
délutánt! Hálás köszönet jár a támoga-
tóknak: Bemme, Raciola pékség, AREA 
Somorja Kft., Babu, Molnár Könyv, 
Varju család, Bartal család, minden 
önkéntes segítőnek, s nem utolsósor-
ban dr. Végh Lászlónak, a Honismereti 
Ház vezetőjének. 

Polák Melinda

Családi piknik a Honismereti Házban Elment Katica néni...
Szomorú hírt kaptam ifjúkori barát-
nőmtől, Flőrichné Batta Ildikótól 
Magyarországról: 2016. június 4-én 
csendesen távozott az élők sorából 
édesanyja, Batta Balázsné szül. Szé-
kely Katalin. A halál Veszprémben 
érte őt, életének 84. évében.
Katica néni ugyan nem volt somorjai 
születésű, a család a 60-as években 
költözött Tornaljáról a mi kis váro-
sunkba. Kedves, megnyerő modorá-
val hamarosan ismert és közkedvelt 
lett, ugyanis fogorvosi asszisztens-
ként előbb a néhai Petran doktor úr, 
majd Škivrová Eliška doktornő mel-
lett sok somorjaival került kapcsolat-
ba. Férje, Batta Balázs (ismerőseinek 
Sziszi bácsi) a helyi fogászaton volt 
elismert szakember.
Két gyermeket neveltek sikeres, isko-
lázott felnőtt emberré. A sors azon-
ban nem kímélte a családot. Fiukat, 
Attilát tragikusan korán vesztették 
el 1997-ben. Ezt a veszteséget csak 
nagyon nehezen tudták kiheverni. 
Sziszi bácsi 2000-ben követte fiát a 
másik világba. 
Az immár Somorján egyedül maradt 
Katica néni Veszprémbe költözött, 
hogy közelebb legyen lányához, Ildi-
kóhoz. Somorjáról tehát távozott egy 
hölgy, aki még nyugdíjasként is érdek-
lődőn és aktívan részt vett a közéleti, 
kulturális életben, és határozott véle-
ménye is volt mindenről. Szívén visel-
te kisebbségi létünk gondjait, bajait.
Veszprémben is feltalálta magát, és 
szerető figyelemmel kísérhette lánya 
családjának boldogulását. Megérhet-
te még a négy dédunoka érkezését is.
Szeretettel megőrizzük emlékét!

Domsitzné Czucz Júlia    
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Jakubík Gábor pályafutása legjobb
eredményét érte el

Két fantasztikus arany

Somorja nélkül indul 
a Nemzeti VágtaÓriási, de kellemes megle-

petés volt Jakubík Gábor 
– Martin Jankovec aranyér-
me a K2 500 méteren. „Úgy 
hozta a sors, hogy egy hajó-
ba ültünk. Sokat edzettünk, 
csak egy cél lebegett a sze-
münk előtt: felkészülni az 
olimpiai pótkvalifikációra, és 
megpróbálni kijutni Rióba – 
kezdte a somorjai Simpson, 
aki végül mégsem a kollégá-
jával indulhatott a riói indu-
lási jogért. – Furcsa körülmé-
nyek után közölték velünk, 
hogy nem lesz pótselejtező. 
De hagyjuk már ezt, kár a 
szóért” – sóhajtott Gábor. 
Ezután a Jakubík – Jankovec 
páros az Eb-re koncentrált. 
– „A verseny alatt nem érez-
tem, de amikor visszanéz-
tem a döntőt, akkor láttam, 
hogy simán győztünk. Ez az 
arany eddigi pályafutásom 
legnagyobb sikere. Rövid 
ideje működünk együtt, 

fantasztikus ez az elsőség – 
folytatta a 26 éves sportoló, 
akinek ezzel a versennyel 
véget ért a nemzetközi idé-
nye. – Indulok még a szlo-
vák bajnokságon, és mint 
sparing segítek Demin Vik-
tornak a felkészülésben az 
U23-as vb-re. És a jövő? Nem 
tervezek semmit, meglát-
juk 2017 elején” – zárta le a 
beszélgetést Jakubík „Simp-
son” Gábor.

 Duducz Tibor   

Június utolsó hétvégéje aranybetűkkel kerül be Somorja törté-
netébe. A KCK két neveltje Európa-bajnok lett. Jakubík Gábor 
a K2 500 méteren szerzett aranyat, Linka Tibor pedig a K4 
1000 méteren.

Tibcsi, hogyan értékelnéd a 
moszkvai Eb-n elért eredmé-
nyeket?
– Remek eredményeket értünk 
el, mégpedig úgy, hogy még 
nem vagyunk csúcsformában. 
Nagyon jó jel, hogy felfelé ível 
a formánk. Úgy érzem 80 szá-
zalékon vagyunk. 
Milyen volt a moszkvai ver-
seny?
– Az 500 méteren csináltunk 
pár hibát, de így is másodikok 
lettünk. Az 1000-en nagyobb 
harcot vártam, mégis az első 
helyen végeztünk. Van még 
javítanivalónk, főleg a táv 
középső része nem úgy sike-
rült, ahogy szerettük volna. 
Milyen hajóval indultatok?

– Az oroszoktól kért kölcsön-
hajóval. Így eredményeink 
még értékesebbek.
Volt ünneplés is a két érem 
után?
– A nagy hőségben jólesett 
egy sör, miközben a foci-Eb 
meccseit néztük.
Mi a további program?
– Pár nap pihenő után foly-
tatjuk a munkát. A következő 
hetekben főleg Szolnokon 
leszünk, ahol megfelelő a víz. 
A Holt-Tiszában edzünk.
Augusztusban kerül sor a 
négyéves ciklus csúcspont-
jára, a riói olimpiára. Hol 
lesznek a versenyek?
– Egy édesvizű mesterséges 
tavon.

Hol fogtok lakni?
– Az olimpiai falu-
ban, amely három-
negyed óra autóút-
ra van a versenypá-
lyától.
Mikor indultok? 
– Augusztus 8-án. 
A mi versenyünk 
19-én és 20-án lesz. 
A tíz nap elég lesz az 
akklimatizálódásra.
Milyen hajóval fog-
tok indulni? Gon-
dolom, most nem 
kölcsönhajón...
– Nem, nem. A milánói vb arany-
érmes hajójában szállunk vízre.
Milyen eredményt vársz?
– Mindenki úgy megy ki, 
hogy győzni akar... Okosab-
bak leszünk az előfutamok 

után. Reménykedünk...
Mi nem hiányozhat a pogy-
gyászodból? 
– Egy kés meg a minyonos 
kispárnám, amelyet a barát-
nőmtől kaptam.

Duducz Tibor

A somorjai kajakosok a moszkvai Európa-bajnokságon három 
érmet szereztek. Jakubík Gábor aranyán kívül a szlovák K4-es 
(Linka Tibor, Tarr György, Vlček Erik, Denis Myšák) az 500 
méteren ezüstöt, az 1000 méteren pedig aranyérmet szerzett.

Linka Tibor a riói olimpián

Balszerencse. Egri 
Árpádnak nem sike-
rült a címvédés. 
A Felvidéki Vágta 
második évfolya-
mának előfutamán 
„csak” a második 
helyen ért célba, így 
nem jutott be a dön-
tőbe.
Árpi a verseny esé-
lyesei közé tarto-
zott. Remekül rajtolt, de 
közbejött valami. „Kicsú-
szott a lábam a kengyelből. 
Így is próbáltam nyeregben 
maradni és tartani a ritmust, 
de ahogy közeledett a cél, ez 
egyre nehezebb volt. Végül 
azért bejöttem a második 
helyen, de lecsúsztam a 
lóról” – mondta bosszúsan a 
hodosi lovas, aki városunkat 
képviselte a Felvidéki Vágtán. 
Árpit végül mentőautó vitte 
el a nagyabonyi reptérről. „A 

részletekre nem emlékszem, 
valószínűleg agyrázkódást 
szenvedtem. Meghúzódott a 
térdem, így pár hét kényszer-
pihenő vár rám. Nagyon saj-
nálom, hogy így történt. Win 
remek ló, esélyünk volt a 
győzelemre. De sajnos, nem 
így történt. Remélem, hogy 
jövőre sikeresebbek leszünk” 
– fejezte be nyilatkozatát a 
nagyszerű lovas.

Duducz Tibor
Fotó: dunaszerdahelyi.sk

Farkas Vince is utazik 
az olimpiára!

Remek hírt kaptunk lapzártakor! Somorját két versenyző 
fogja képviselni a riói nyári olimpián. Brazíliában Linka 
Tiboron kívül (K4 1000 m) Farkas Vince (C1 1000 m) 
is indulni fog. Mindkét versenyzőnek a somorjai kajak-
kenu klub a nevelőegyesülete.
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Az erdei iskola

Somogyi Pál – a sokoldalú tehetség 

Mi, a Corvin Mátyás Alap-
iskola negyedik osztályo-
sai május 30-tól június 3-ig 
erdei iskolában voltunk a 
Belušské Slatiny nevű üdülő-
helyen.
Egy nagyon szép hotelben 
kaptunk szállást, ahol még 
medence is volt, és úszhat-
tunk, pancsolhattunk benne 
minden nap. A tanító nénik 
érdekes programokat szer-
veztek számunkra, vetél-
kedőket, kvízműsorokat, 
diszkót rendeztek. A legér-
dekesebb talán a kincskere-
sés volt. A harc kis plüssál-

latkákért folyt, amit a játék 
végén nekünk ajándékoztak. 
Sokat túráztunk, fociztunk, 
labdáztunk az öt nap alatt, 
ebéd után pedig csendes 
pihenőt tartottunk. Igye-
keztünk megismerkedni a 
környék nevezetességeivel, 
ezért kedden ellátogattunk a 
trencséni várba, megnéztük 
a szerelem kútját és a kínzó-
kamrát. 
Rengeteg élményben volt 
részünk. Szívesen gondo-
lunk vissza az erdei iskolá-
ban töltött napokra.

Czafik Petra és a lányok a 4. c-ből 

A Madách imre Gimnázium 
mellett működő Pro Ratio 
Alapítvány útjára indította 
díját, mellyel olyan végzős 
diákokat kíván jutalmazni, 
akik ittlétük első napjától 
kezdve nemcsak átveszik 
iskolájuk filozófiáját, hanem 
alakítói is annak. Jellemző 
rájuk, hogy kifogástalan 
magaviseletűek, szomjazzák 
a tudást, sokoldalúak, kivé-
teles tehetségüket országos, 
esetleg nemzetközi tanul-
mányi versenyeken sikerrel 
kamatoztatják, és mindezen 
teljesítményeikkel nagymér-
tékben hozzájárulnak az 
intézmény hírnevéhez. A Pro 
Ratio Díj első jutalmazottja 
Somogyi Pál. Vele beszélge-
tett Német Enikő.

Milyen érzések kavarog-
nak most benned?
– Hát, eléggé, hogy is 
mondjam, vegyes érzése-
im vannak, mert nagyon 
meglepődtem a díj miatt. 
Másrészt a ballagás sem 
egy átlagos nap. Érzések, 
érzelmek… De borzasztóan 
örülök.
Ez teljesen érthető. Sejtet-
ted vagy gondoltad, hogy 
egyszer hasonló elismerés-
ben részesülsz?
– Egyáltalán nem. Töb-
bek között azért sem, mert 
fogalmam sem volt róla, 
hogy létezik ilyen díj, ezért 
hatalmas meglepetés volt. 
El sem tudom mondani, 
mennyire. Tényleg nagyon-
nagyon örülök.

Melyek voltak eddig a leg-
nagyobb sikereid?
– Hát… A legnagyobb talán a 
Szerbiában tartott matema-
tikaverseny volt, amikor Sza-
badkán harmadik helyezést 
értem el a Nemzetközi Magyar 
Matematika Versenyen. És ide 
sorolhatom még a matemati-
ka-olimpiákon elért helyezése-
ket is, amelyeket azért tartok 
nagy sikernek, mert minden 
kategóriában nyerni tudtam 
magyarként itt, Szlovákiában.
Melyik verseny volt a legem-
lékezetesebb számodra, és 
miért?
– Őszintén szólva mindegyik 
emlékezetes volt, mert mind-
egyiken új társaság vett részt, 
új baráti kör alakult ki. Sok-
szor úgy voltam a versenyek-
kel, hogy nem is a versen-
gés miatt mentem szívesen, 
hanem azért, hogy barátkoz-
zak, új emberekkel ismerked-
jek meg.
Négy év távlatából mit gon-
dolsz, megérte a Madách 
imre Magyar Tanítási Nyel-
vű Gimnáziumot választani?
– Teljes mértékben. Ez nem 
lehet kérdés.
Van-e a gimnáziumhoz köt-

hető felejthetetlen emléked?
– Ez a mai nap igencsak 
emlékezetes marad. Már 
most tudom, hogy soha nem 
fogom elfelejteni.
A díj mindenképpen a 
négyéves tanulási idő gyö-
nyörű lezárása. Most a 
jövődről faggatnálak egy 
kicsit. Mik a terveid az 
érettségit követően?
– Mindenképpen egyetemre 
szeretnék menni, és tanulni 
(még egy kicsit).
Melyik egyetemet szemel-
ted ki?
A pozsonyi Comenius Egye-
temet, a pénzügyi matemati-
ka szakon folytatom a tanul-
mányaimat.
Miért pont ezt az egyete-
met választottad?
– Jó kérdés. A legfőbb okok 
közé tartozik az, hogy közel 
van, jó híre van. Mindenkép-
pen itthon szeretnék marad-
ni, ezzel is a magyar kultúrát 
támogatni és erősíteni.
őszintén remélem, hogy 
céljaidat sikerül elérned. 
Még egyszer gratulálok 
a díjhoz és az eddig elért 
eredményeidhez. Sok sikert 
az egyetemen is! 

Andrássy Tibor festőművész nevét Somorja lakossága jól 
ismeri, hiszen a Tornalján született, de közel ötven éve 
So morján élő művésznek már sok kiállítása volt városunkban. 
Legutóbbi tárlata, amely az Emlékek címet viselte, június 17-től 
június 30-ig volt látható a városi művelődési központ Tallós-
Prohászka István Kiállítótermében. A kiállítást Nagy Myrtil, 
a művelődési központ igazgatója nyitotta meg, zongorán 
Domsitz Erika, a művészeti alapiskola tanára működött köz-
re. Reméljük, hogy a művész úr képeiben még sokszor lesz 
alkalmunk gyönyörködni a jövőben is.                                  (ti)  
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Heti témánk keretében, 
amelynek Az én szülőváro-
som – Somorja nevet adtuk, 
a Duna utcai óvoda 45 nagy 
és középső csoportos óvo-
dása meglátogatta városunk 
első emberét, Bárdos Gábor 
polgármestert. Eddig a gye-
rekek csak kívülről láthatták 
a városháza épületét, most 
azonban betekintést nyer-
hettek abba, hogy hol hoz-
zák meg a fontos döntéseket 
a város életéről, hol dolgo-
zik a polgármester. Elsőként 
Sármány Ervin hivatalvezető 
mesélt az épület történeté-
ről, közte az egykori fogdá-
ról, amelyet meg is nézhet-
tünk. Óvodásaink helyet fog-
lalhattak az ülésteremben, 
ahol fontos óvodai kérdések-
ről tanácskoztak a sebtében 
megválasztott polgármester 
asszony vezetésével.

Nagy várakozással léptünk 
be az épület legszebb helyi-
ségébe, a polgármester foga-
dótermébe. Bárdos Gábor 
mesélt városunk alapításá-
ról, nevének, címerének ere-
detéről, zászlajáról, és vála-
szolt a kíváncsi kérdésekre. 
Nem érkeztünk üres kézzel: 
óvodásaink ajándék gyanánt 
lerajzolták szülővárosuk 
nevezetességeit és termé-
szetesen gyermekszemmel a 
polgármester urat is. Búcsú-
záskor Kati nénitől mindenki 
jutalomcsokit kapott. 
Csodálatos élmény volt ez 
a nap a gyerekek számára. 
Ezúton is köszönjük a lehe-
tőséget, hogy a látogatással 
megerősíthettük óvodása-
inkban a szülővárosuk iránt 
érzett szeretetet és tisztele-
tet.

Zacharov Erika óvodavezető

„Én iskolám, köszönöm most neked...” 
Egy 60 éves érettségi találkozó

Június 4-én jeles évfordulót 
ünnepeltünk mi, véndiá-
kok, az 1954-ben megalakult 
Magyar Tannyelvű Tizenegy 
Éves Középiskola első érett-
ségizői, 37 tanuló.
Nem volt könnyű az indu-
lás. A háború okozta viszon-
tagságok, a csehszlovákiai 
magyar iskolák hányattatá-
sai, az átgondolatlan isko-
lareformok, az évvesztések, 
a tankönyvhiány miatt sok 
gond adódott, akadt pótol-
nivaló bőven. Szerencsére 
az elhivatott és lelkes tanári 
kar vállalt minden áldoza-
tot, s bennünket is hajtott a 
tudásvágy és az öröm, hogy 
anyanyelvünkön tanulha-
tunk. Nemcsak ismereteket 
nyújtott ez az ifjú iskola, 
hanem erős nemzeti hova-
tartozást, közösségi érzést, 
diákszínjátszást, hűséget és 
emberséget is. Úgy érezzük, 
helytálltunk a különböző 
pályákon, és nem hoztunk 
szégyent iskolánkra. 
Tíz éve már évente találko-
zunk, akik még élünk és el 
tudunk jönni. Idén 17-en 
emlékeztünk a somorjai 

temetőben elhunyt tanára-
inkra és 15 osztálytársunkra.
Meghatódva érkeztünk a 
Madách Imre Gimnázium-
ba, „ballagva” énekeltünk a 
kijelölt tanteremig. A gim-
názium igazgatója, Trencsík 
János és az elsős diákok 
ünnepélyesen és szívélyesen 
fogadtak bennünket. Virá-
gok, feldíszített tanterem, 
a táblára tűzött tablónk, 
az érettségi vizsgáról meg-
őrzött jegyzőkönyv, verses 
köszöntő várt ránk.
Az igazgató úr köszöntőjé-

ben felidézte iskolánk első 
éveit, igazgatóit, tanárait, 
majd röviden vázolta a 60 
év alatt megtett utat, elért 
növekedést, végül ismertet-
te a gimnázium mai helyze-
tét, koncepcióját és sikereit. 
Schuszter György osztályel-
nök gondolatai után vidám 
emlékezésbe csapott át a 
beszélgetés, s mi könnyes 
búcsú helyett felejthetetlen 
élménnyel töltődve men-

tünk tovább, tovább…
Közben Ady Endre gondola-
tait éreztük:

„Én iskolám, köszönöm most 
neked,

Hogy az eljött élet-csaták között
Volt mindig hozzám víg üzene-

ted.”
Mindent köszönünk, Alma 
Materünk, minden jót 
Neked.
A jubiláló osztály nevében: 

Jávorka Erzsébet

Látogatás a városházán
a kukkónia Szabadidőközpont 

kínálata a 2016/2017-es tanévre
Alkotóműhely – korongozás

Gasztronómiai titkok – sütés-főzés
Számítástechnika

Turisztika
Asztalitenisz

Kiskertészek köre
Futball

Kosárlabda
Birkózás

Alakformálás tornával
Kreatív szakkör

Varrás 
Bábkör

Pacsirta – énekcsoport
Csiripiszli – népi játékok

Simi dance – modern táncok
Szlovák – magyar, magyar – szlovák nyelvű 

társalgás
Francia nyelv
Német nyelv

Bővebb tájékoztatás: 
Kukkónia Szabadidőközpont, Somorja, 

Gazda sor 41/37A, telefonszám: 552 78 21
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Bodrogi Gyula: „Csak a közönségért tudok színházat csinálni”
A színészlegenda a legfog-
lalkoztatottabb magyar 
színészek egyike. Közel 
hatvan éve van a pályán. 
Nincs olyan ember Magyar-
országon, de talán a Felvi-
déken sem, aki ne ismerné 
a nevét. Budapesten beszél-
gettünk – nem csak a színé-
szetről.
Közel hatvan év után mi 
tudja még motiválni, hogy 
színpadra lépjen?
– Én ezt úgy fogalmazom 
meg magamnak, hogy rálép-
tem egy lejtőre, és azon nem 
lehet megállni.
Ezen a lejtőn mikor volt 
a mélypont, amikor azt 
mondta, többé már nem 
akar színészkedni? Egyálta-
lán volt erre példa?
– Nem akartam én színész 
lenni, amíg először nem 
találkoztam a közönséggel. 
A József Attila Színházban 
elhangzott első mondatom 
után vettem észre azt, hogy 
érdeklem a közönséget, és 
ez határozott. Csak a közön-
ségért tudok színházat csi-
nálni. Mindig azt mondom, 
hogy siker alatt nincs szín-
ház. A siker a nulla pont, 
attól felfelé a csillagos ég.
Jelenleg min dolgozik?
– Egy 56-os témájú darabot 
próbálunk a Nemzeti Szín-
házban, amit valószínűleg 
Varsóban mutatunk be. 
Ezenkívül most jöttünk haza 
egy fesztiválról Kazanyból, 
ahol az „Isten ostora” című 
darabot adtuk elő.
Akkor így nyolcvan felett is 
utazgat rendesen...
– Igen. S hacsak nem repü-
lővel utazunk, akkor én is 
vezetek. Tegnap Szegedről 
vezettem haza, ahol többek 
között vadásztam is, és lőt-
tem egy kis bakot.
Mikor és hogyan kezdődött 
a vadászat iránti szeretet?
– Apám, aki egyébként Kör-
möcbányáról származott, 
vadász volt Veszprémben, 
és egyszer-kétszer elkísértem 
őt vadászni. Aztán kimaradt 
egy kis idő, mígnem Benkő 
Gyula színész barátomat 
kísértem el Gödöllőre, ott 

beszélt rá a vadászatra.
Egy-egy állat elejtését 
hogyan tudja feldolgozni? 
Nincs lelkiismeret-furdalása?
– Dehogy nincs. Mindig van, 
hát hogyne. A tv-ben a filme-
ken nagyon is haragszom a 
vadászokra, és sajnálom az 
elejtett állatokat, de más ez 
a szobában a tv előtt, és más 
a vadászaton. Hozzáteszem 
azért, hogy a vadnak min-
dig megadjuk a tiszteletet, 
mert a vadászat nemcsak az 
állat lelövéséről szól. Az iga-
zi vadász elsősorban az állo-
mányról gondoskodik.
Nem tudok nem feltenni 
egy kérdést minden idők 
legjobb magyar filmsoroza-
táról, a lindáról. Az ön szá-
mára mit jelentett a linda?
– Gát Gyuri olyan lendü-
letesen, szellemesen és 
közönségérdekűen csinál-
ta meg a sorozatot, hogy 
nagyon élveztem minden 
percét. Hozzá kellett szok-
nom ahhoz, hogy az utcán 
is Klárika (Pécsi Ildikó) felől 
érdeklődnek. Volt is ebből 
pár humoros jelenet.
Nemrégen egy interjúban 
említette a nagymamáját. 
Mi mindent kapott tőle?
– Rengeteget. Mindenhez 
értett, mindent tudott, ját-
szott annak idején a néme-
teknek, amikor meg bejöttek 
az oroszok, akkor meg nekik 

zongorázott orosz dalo-
kat. Volt arra is példa, hogy 
palacsintasütővel verte ki az 
oroszokat a konyhából, ami-
kor azok palacsintát loptak, 
máskor meg anyámmal egy 
egész laktanya szennyesét 
mosták és vasalták ki egy 
darab szalonnáért meg egy 
fél barna kenyérért, hogy 
enni tudjak, amikor sírtam 
a szomszéd fiú kenyérevé-
se láttán. Hatalmasakat 
éheztünk, mint ide Lacháza 
(nevetés).
Tehát hisz a szerencsében...
– A jó Istenben hiszek. Ezt 
úgy magyarázom magam-
nak, hogy annyi élőlény van 
az ember alatt, az nem léte-
zik, hogy felette ne legyen 
valaki.
Neki köszöni a tehetségét, 
vagy tanulta valakitől a szí-
nészetet?
– Nem tanultam senkitől. 
Matematika–fizika szakos 
tanárnak készültem. Gyerek-
ként év végén vadonatúj álla-

potban adtam el a könyvei-
met, nekem bőven elég volt 
az, amit a tanár mondott.
Ki hiányzik a legjobban a 
régi pályatársak közül? 
Egyáltalán hogyan szokta 
feldolgozni egy-egy pálya-
társa elvesztését?
– Sehogy. Nekem máig meg 
kell magyaráznom magam-
nak azt, hogy nincsen 
Sztankay, nincsen Sinkovits 
vagy Darvas Iván. Azt sem 
tudom például elképzelni, 
hogy nincs Psota Irén. Ő az a 
színésznő, akit fiatalkorában 
láttam az Erkel Színházban, 
és akinek sírtam a tehetsé-
gétől. Belőle ez sugarakban 
jött.
Volt szerepálma, ami kima-
radt?
– Szerencsére annyit játszot-
tam, hogy ezen soha nem is 
gondolkodtam, mostanság 
pedig már nem is szeretnék 
nagy szerepet játszani, mert 
fárasztó.
Ha Bodrogi Gyulát meg-
kérnék, jelölje meg színész-
utódját, kinek a nevét mon-
daná?
– Én most kapásból válaszo-
lok. A Buci. Stohl András az 
a színész, akinek kedve van 
játszani, tud játszani és sze-
ret játszani, és ami nagyon 
fontos a színészetben, 
nagyon őszinte ember.
Üzen-e a felvidéki magya-
roknak?
– Szeressék a hazájukat, 
szeressék a szomszédjukat, 
és ha találkoznak egy politi-
kussal, akkor mondják meg 
neki, hogy szeretik a magya-
rokat, szeretik a szlováko-
kat, ők meg hadd bosszan-
kodjanak.
Köszönöm a beszélgetést! 

      Princz Sándor

Június 23-án nyílt meg a zsinagógában Robert Moser 
osztrák képzőművész Egészen az égig című kiállítása, 
melyet Wilhelm Pfeistlinger, a pozsonyi  Osztrák Kul-
turális Fórum igazgatója nyitott meg.  A tárlat július 
23-ig látogatható szerdától vasárnapig, esetleg a 0903 
255 681-es telefonszámon vagy az athome@stonline.sk 
e-mail címen történt előzetes egyeztetést követően más 
időpontokban is.
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A Somorja és Vidéke Kultu-
rális Társulás június első nap-
jaiban rendhagyó irodalom-
órákat szervezett a Madách 
imre Gimnázium és a Corvin 
Mátyás Alapiskola felső tago-
zatos diákjai számára az erdé-
lyi költészet egy szeletének 
mélyebb megismertetésére. 
Áprily lajos és Reményik 
Sándor verseinek elemzésére 
a szervezők nevében Hecht 
Anna a kolozsvári Szőcs Judit 
irodalomtanárt kérte fel.
Juhász Gyula szakolcai tevé-
kenységéről és költészetéről, 
a költő Szakolcán töltött 600 
napjáról a szegedi Tóth László, 
a Dél-alföldi Postatörténeti Ala-
pítvány elnöke tartott előadást 
a Zalabai Zsigmond Városi 
Könyvtárban. Bemutatta dr. 
Péter László egyetemi tanár, iro-
dalomtörténész, író munkás-
ságát, aki szakolcai és rohateci 
Juhász Gyula-kutatásaival 2008-
ban előmozdította a magyar és 
szlovák nyelvű Juhász Gyula-
emléktábla felavatását és Sze-
ged és Szakolca barátságának 
elmélyülését a közös emlékezet 
kapcsán.
Június 3-án somorjaiak egy cso-
portja a kolozsvári és szegedi 
vendégekkel együtt ellátogatott 
Szakolcára, ahol megkoszo-
rúzták a gimnázium homlok-
zatán elhelyezett emléktáblát 
Juhász Gyula tiszteletére. A 
koszorúzáson jelen volt Kiss 
Balázs, Magyarország szlováki-
ai nagykövetségének tanácso-
sa, Molnár Imre, a Pozsonyi 
Magyar Intézet igazgatója, 
Pogány Erzsébet, a Szövetség 
a Közös Célokért igazgatója, 
valamint a somorjai szerveze-
tek, intézmények képviselői. Az 
emléktábla előtt Németh Eni-
kő és Janikovics Alexandra, a 
Madách Imre Gimnázium diák-
jai mondták el – szívhez szó-
lóan – magyarul és szlovákul 
Juhász Gyula legelső Szakolcán 
írt versét (kelt 1911. szeptem-
ber 8-án), A rohateci Máriá-
nál címűt (szlovákul Valentin 
Beniak fordításában), Turtev 
Erik gyönyörű zenei aláfesté-
sével. Beszédet Fóthy János, 
a Somorja és Vidéke Kulturá-

lis Társulás elnöke mondott 
szlovák és magyar nyelven. A 
Szakolcára látogató vendégeket 
Peter Pagáč, a város alpolgár-
mestere és Anton Bobrík hiva-
talvezető fogadta a városházán, 
majd a koszorúzást követően 
a város egyik alkalmazottja 
megmutatta a csoportnak 
Szakolca nevezetességeit. „A 
15 templomot és tornyot őrző 
kedves városkában láthattuk 
egyebek mellett azt is, hogy a 
közös múlt és a közös kultúra 
emlékeit méltó módon őrzik 
ebben a – ma már szinte telje-
sen szlovákok lakta – városban. 
Szent István király feje fölött a 
glória ma is fénylik a közösségi 
ház, a mai kultúrház homlok-
zatán, megőrizték a magyar 
feliratokat is, szobrot állítot-
tak Nagy Lajos tiszteletére, és 
Juhász Gyula emlékét is egy 
szlovák és egy magyar nyelvű 
emléktábla őrzi a gimnázium 
falán – összegezte a látottakat 
és tapasztaltakat Hecht Anna, 
a rendezvény főszervezője, 
majd hozzátette: – Szakolcáról 
Nagyszombaton keresztül tér-
tünk haza Somorjára. Nagy-
szombatban másfél órát időz-
tünk, hogy megtekinthessük a 
megyeszékhely magyar vonat-
kozású nevezetességeit, főleg a 
Pázmány Péter nevéhez kötődő 
egykori Nagyszombati Egyete-
met. Az egyetemi templomot 
a közelmúltban katedrálissá 
nyilvánították. Ezt a gyönyörű 
Keresztelő Szent János-kated-
rálist Kiss Róbert főtisztelendő 
atya, a Nagyszombati Főegy-
házmegye magyar hívekért fele-
lős püspöki helynöke mutatta 
be a csoportnak, aki többek 
között azt is elmondta, hogy 
az Esterházy Miklós nádor által 
építtetett jezsuita templomban 
négy Esterházy fiú nyugszik a 
kriptában, akik a törökök ellen 
vívott vezekényi csatában estek 
el 1652-ben.”

Fröhlich Ágota, a Madách 
imre Gimnázium tanára: 
– Nem mindennapi kirándu-
láson vehetett részt a Madách 
Imre Gimnázium diákjainak 
egy csoportja Szakolcán, hogy 

megemlékezzen Juhász Gyula 
emléktáblájánál a jeles költőről. 
Szakolca Somorjától távol eső 
festői város, amely tisztelettel 
őrzi Juhász Gyula emlékét. 
A város címerében a kettős 
kereszt és a hármas halom a két 
nemzet kapcsolatát is szimbo-
lizálja. A gazdag múltú város 
magyar vonatkozásait a helyi 
könyvtár igazgatónője ismertet-
te a vendégekkel. A jó hangulat-
ban zajló kirándulás igazolta, 
hogy szükség van a múltunkba 
nyúló gyökerek ápolására, hogy 
a következő nemzedék számára 
is természetes legyen a meglevő 
értékek tiszteletben tartása.

Zakariás Attila, a Corvin 
Mátyás Alapiskola 8. a osztá-
lyos tanulója: 
Mintha csak tegnap történt 
volna, úgy emlékszem az útra. 
Már a buszon ülve izgul-
tunk a barátaimmal, hogy 
mit tartogat számunkra ez 
a nap. Amikor Szakolcán 
kiszálltunk, az épületekből 
csak úgy sugárzott a történe-
lem. Megkoszorúztuk Juhász 
Gyula emléktábláját, majd 
megnéztük Szakolca neveze-
tességeit. Ebből kiemelném a 
Fő téren álló, ritkaságnak szá-
mító háromszög alakú temp-
lomot, amelynek tornyába is 
felmehettünk. A toronyból 
gyönyörű kilátás nyílt a város-
ra és a tájra. Láthattunk töb-
bek között magyar felirattal 
ellátott szecessziós épületet, 
mely ma kultúrház, megnéz-

tük Nagy Lajos király szobrát 
és a felújított kolostorokat, de 
megfigyeltük a helyi speciali-
tásnak számító kürtős kalács 
készítését is. Nagyszombat-
ban is sok érdekességet tud-
tunk meg, többek között azt, 
hogy a városban több mint 
tizenkét templom épült! Ezek 
közül kettőt nézhettünk meg 
alaposabban. A templom 
hűvöséből kilépve bejártuk 
a város központját, majd az 
Esterházyak templomában 
megcsodáltuk a káprázatos 
faragott oltárt. Fejünkben 
rengeteg tudással, szívünkben 
büszkeséggel, fellelkesülten 
indultunk hazafelé. Biztos 
vagyok benne, hogy az itt 
szerzett információk a jövő-
ben javunkra fognak válni. 
Ez a kirándulás abban külön-
bözött a többitől, hogy nem-
csak érdekes és szórakoztató 
volt, hanem sok ismeretet 
elárult Szakolcáról, Nagy-
szombatról, még Juhász Gyu-
láról is. Ha mindezt elmon-
danánk egy történelem- vagy 
magyarórán, biztos, hogy 
hatalmas egyest kapnánk 
érte. Én ilyen jegyet adnék 
Hecht Annának valamint a 
Somorja és Vidéke Kulturális 
Társulásnak a kirándulásért. 
Az összes résztvevő nevében 
szeretnék hálás köszönetet 
mondani a szervezésért, és 
remélem, hogy a jövőben is 
megajándékoznak minket 
hasonlóan szép élményekkel.

Feldolgozta: Tóth Ilona

Juhász Gyula nyomában
Irodalmi és történelmi barangolás Szakolcán és Nagyszombatban 
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birkózás

kOsárLAbDA

vívás

Pozsonytól Poznańig  

Érmek Horvátországból

Somorjaiak Európa-szerte 

 Immár évtizedek óta – 
kis túlzással – az egész 
vívósportot leginkább a 
somorjai vívás tartja életben 
a pozsonyiak mellett, hiszen 
az utánpótlás korosztályban  
a mindenkori szlovák baj-
nokság gyakorlatilag felér 
egy somorjai házi bajnok-
sággal. A Pozsonyban ren-
dezett országos seregszem-
lék során (kupa és országos 
bajnokság) szinte már évek 
óta nem akad olyan somorjai 
ifjonc, akinek nem akasztot-
tak érmet a nyakába. 
Szlovák Kupa arany-
érmeseink: Bittera Kitti 
és Egyenes-Pörsök Henrik 
(juniorok), Sármány Zol-
tán és Udvardi Jázmin, „A” 
leánycsapatunk – Udvar-
di Jázmin, Boda Barbara, 
Buday Boglárka összeté-
telben, „A” fiúcsapatunk 
– azaz a Sármány Zoltán, 
Dominik Bielčik, Fazekas 
Árpád, György Bendegúz 
négyesfogat (idősebb diá-
kok). Ezüstérmeseink: Pirk 
Rita (junior), juniorcsapa-
tunk, vagyis az Egyenes-
Pörsök Henrik, Sármány 
Zoltán, Nagy Patrik trió, 
„B” fiúcsapatunk – a Pirk 
Ákos, Nagy Ádám, Nagy 
Patrik, Rafael Prúžek kvar-
tett és „B” leánycsapatunk 
Bartal Vivien, Cséfalvay 
Rebeka, György Eszter trió 
(idősebb diákok) összeál-
lításban. Bronzéremmel 
térhettek haza:  Sármány 
Zoltán és Cséfalvay Karo-
lina (juniorok), György 
Bendegúz, Buday Boglár-
ka és Boda Barbara, vala-
mint „C” leánycsapatunk 
– Kemény Nikolett, Kiss 
Abigél, Márton Lili összeté-
telben (idősebb diákok). A 
hazai seregszemlét követően 
néhány versenyzőnk Buda-
pestre vette az irányt, ahol 
az ORV rangos nemzet-
közi kadettkupán osztrák, 
bolgár, cseh, német, ukrán, 
szerb és magyar ellenfelek-
kel tették próbára tehetségü-

ket. A fiúk versenyében leg-
eredményesebben Sármány 
Zoltán szerepelt, aki éppen 
csak lemaradva a legjobb 8 
mezőnyétől a 9. helyen zárt, 
míg Nagy Patrik ezúttal csak 
a 37. lett.  A hölgyeknél az 
Udvardi Jázmin (28.), Bartal 
Vivien (30.), Nagy Kitti (33.) 
trió képviselte a somorjai 
klubot szlovák válogatott 
mezben.  
Országos bajnokság: 
Egyenes-Pörsök Henrik 
három kategóriában is 
aranyérmes, előbb bravúro-
san legyőzte a fináléban a 
rutinos és többszörös baj-
nok pozsonyi Andrej Krá-
likot, majd saját korosztá-
lyában, a kadettok között is 
fölényesen végzett az élen. 
Ugyanebben a kategóriában 
az elődöntők veszteseiként 
Baráth László és Dobos 
Dávid bronzérmes lett.  A 
nők mezőnyében ezúttal a 
pozsonyi Cellerovával nem 
bírtak a mieink, így Pirk 
Ritának meg kellett elé-
gednie a 2.,  Hanzel Gyön-
gyinek pedig a 3. hellyel.  
Csapatban is a pozsonyiak 
domináltak, a mi női csapa-
tunknak (Bittera K. Hanzel 
Gy., Pokorná K., Pirk R.) az 
ezüstérem jutott. A kadett 
hölgyeknél is a pozsonyi 
aranyérem mellett a somorjai 
ezüstnek (Cséfalvay K.) 
és bronznak örülhettünk 
(Udvardi J., Bartal V.). A 
legkisebbeknél, vagyis a fia-
talabb diákok mezőnyében  
Boda Barbara  nyerte az ara-
nyat,  Cséfalvay Rebekáé lett 
az ezüst,  Kemény Nikolett 
és Kiss Abigél pedig bronz-
érmes lett. A fiúknál Kuchta 
Leopold győzött, György 
Bendegúz ezüstérmet szer-
zett, bronzérmesek Pirk 
Ákos és Nagy Ádám lettek. 
Az éremdömpinget végül 
két kadett csapatarany zár-
ta (fiúk: Baráth L., Dobos 
D.,  Egyenes-Pörsök H., 
Farkas Gy., lányok: Bartal 
V.,  Cséfalvay K., Nagyová K., 

Sportkrónika: Júniusban történt
Udvardi J.). A júniusi vívóprog-
ramban még egy nagyszabású 
nemzetközi pástrandevú vár-
ta a somorjai tehetségeket: a 
lengyelországi Poznań adott 
otthont az Európai Ifjúsági 
Vívófesztiválnak (Európejski 
Festiwal Szermierczy), ame-
lyen több kategóriában 16 
nemzet közel 300 vívója csör-

tézhetett.  A somorjaiak ered-
ményei – idősebb diákok: 
Buday Boglárka (9.), Sármány 
Zoltán (13.), fiatalabb diákok: 
Fazekas Árpád (18.),  Bielčik 
Dominik (23.), György Ben-
degúz (24.), Pirk Ákos (33.), 
Rozbeck Bruno (54.), Kiss 
Abigél (50.), Kemény Nikolett 
(53.), Márton Lili (70.).

Az Oláh Olivér – Mezei 
György edzőpáros vezeté-
sével nemzetközi viadalon 
szerepeltek ifjú tehetsége-
ink. A Szeiler Zoltán irá-
nyította Gladiátor birkózó-
klub tinédzser reménységei 
ezúttal is remekeltek, és a 
horvátországi Gospicból 
újabb két arannyal (Szeiler 
Matyi, 44 kg, 13 éves), Mezei 

József (13 éves, 59 kg) és egy 
bronzéremmel (Oláh Olivér, 
15 éves, 59 kg – talpsérü-
lése ellenére) gazdagítot-
ták az egyesület tekintélyes 
éremgyűjteményét. Bartalos 
Mareknak (11 éves, 59 kg) 
ezúttal csak egy ellenfelet 
sikerült legyőznie, de így is 
az elfogadható 5. helyen zárt 
a kategóriájában. 

Az országok nemzeti baj-
nokságai – így a szlovák női 
Extraliga küzdelmei is – csak 
szeptemberben kezdődnek 
el, szó sincs arról, hogy 
uborkaszezon lenne Európá-
ban. Somorjaiként júliusban 
Portugáliára, Porto külváro-
sára figyelhetünk. Itt szere-
pel ugyanis a szlovák U20-as 
válogatott, amely egykori 
somorjai sikeredzőnk, Juraj 
Suja vezetésével az „A” cso-
portos Európa-bajnokságon 
vesz részt. A juniorváloga-
tott egyébként Somorján 
edzőtáboroztt, és két fel-

készülési meccsen sikerült 
legyőznie Horvátországot is, 
majd egy prágai nemzetközi 
torna után Székesfehérváron 
a „B” divíziós magyar válo-
gatott volt az ellenfele két 
edzőmeccs erejéig. Ennek a 
két tesztjellegű találkozónak 
az szolgáltatott pikantéri-
át, hogy a még csak 17 éves 
somorjai nevelésű Szeitl 
Vanessa bemutatkozott az 
U20-as magyar válogatott-
ban, és ezekben a napokban 
a montenegrói Podgoricá-
ban magyar nemzeti színek-
ben próbál segíteni a magyar 

Szeitl Vanessa (az alsó sorban jobbról a második), a magyar juniorvá-
logatottban
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kAjAk-kenu

Csölösztői hangolódás 
Plovdivra és Minszkre

Két moszkvai felnőtt Eb-
arany után (mint ismeretes, 
Linka Tibor és Jakubík Gábor 
személyében két somorjai 
is felállhatott az orosz fővá-
rosban a dobogó legfelső 
fokára) a somorjai utánpót-
láson a sor, hogy a szlovák 
válogatott tagjaiként érme-
kért lapátoljanak. Vass Géza 
nevelőtrénert a plovdivi Juni-
or és U23-as Európa-bajnok-
ságon, majd az ezt követő 
minszki hasonló kategóriájú 
korosztályos világbajnoksá-
gon induló somorjaiak esé-
lyeiről kérdeztük, aki óvato-
san és nem titkoltan babo-
nából csak annyit árult el, 
hogy nem lepődne meg, ha 
egy-két somorjai érem szü-
letne a kontinensviadalon, 
de nem akar jósolni, mivel 
igencsak szoros Európa 
élmezőnye. Az edző helyett 
mi azért előre jelezzük, hogy 
kik is lehetnek a mi remény-
ségeink, előbb Bulgáriában, 
majd Fehéroroszországban. 
A két nagy nyári esemény 
előtt a somorjai válogatot-
tak hazai környezetben a 

Samaria-kupán, Csölösztőn 
hangolódtak. A 200 méteres 
távokon az Eb-résztvevők, a 
junior Zalka Csaba (aki idén 
valamennyi hazai versenyét 
megnyerte) nem adott esélyt 
a vetélytársaknak, tőle várha-
tó a legjobb eredmény Plov-
divban, majd Minszkben is 
(a K1 200-on, a K2 1000-en 
és a K4 500-on is indul érem-
esélyekkel). Rajta kívül még 
Paulína Tesaríková (K2 1000 
m, K4 500 m) és Gabriela 
Ladičová (C1 500 m) kép-
viseli a somorjai klubot.  A 
kadett korosztályban Seregi 
Karolina jeleskedik K1-ben 
és K2-ben, de bontogatja 
szárnyait a szintén kadett 
Libai Zsolt, a legkisebbek 
között pedig Sidó Bianka, 
hogy csak a legügyesebbeket 
említsük. A Vladimír Gális 
Emlékverseny eredménylis-
tája (összesen 7 somorjai 
arany mellett 1-1 hazai ezüst 
és bronz született) is igazol-
ja, hogy minden bizonnyal 
továbbra is sikersportág lesz 
a kajak-kenu városunkban. 

Összeállította: D. Tok Ernő

válogatottnak visszakerülni 
az „A” divízióba. „Meglepett 
a meghívó – nyilatkozta bol-
dogan Szeitl Vanessa, aki a 
somorjai becenevet (Egérke) 
Pécsett, a Ratgéber Nemzet-
közi Kosárlabda Akadémia 
diákjaként Kicsi-re cserélte, 
viszont egy lépéssel közelebb 
került nagy álmához, egy 
profi szerződéshez –, majd 
így folytatta az újdonsült 
magyar válogatott: – Beiga-
zolódott, hogy jól döntöt-
tem, amikor Pécsre men-
tem tanulni és kosarazni, 
és örültem a magyar állam-
polgárságnak is. Először az 
U18-asok közé kerültem be, 
de Imreh Ajtony edző behí-
vott az U20-asokhoz is. Profi 
kosaras szeretnék lenni még 
mindig, a pécsi juniorcsapat-
tal a peches 4. helyen végez-
tünk a magyar banokságban, 
de vigasztal a tény, hogy 

az új szezont már a 
felnőttcsapattal, a PEAC-cal 
kezdhetem meg, s ha bizo-
nyítok, akar profiszerződést 
is kaphatok, hiszen augusz-
tus 5-én leszek 18 éves…” 
Ami pedig a szlovák váloga-
tottat illeti, úgy tűnik, hasz-
nált a somorjai felkészülés, 
hiszen Juraj Suja védencei 
első Eb-csoportmeccsükön 
51 : 39-re legyőzték a belgá-
kat, és a válogatott mezében 
a somorjai Alexandra Sasa 
Hašková 31 percet töltött a 
pályán 9 ponttal, 4 lepatta-
nóval, és 2 assziszttal járult 
hozzá a lélektanilag nagyon 
fontos első győzelemhez. 
Haškováékra Portóban a 
török és az orosz együttes 
vár, míg Szeitl Vanessáék 
Podgoricában a csehekkel 
és az ukránokkal küzdenek 
a csoportban a továbbjutá-
sért.

Focicsapatunk ismét a II. ligában
Sok a változás az STK-ban

Új vezetőség, új csapat, új célok. Nagyon sok válto-
zás történt az STK Somorja háza táján. A második 
liga július utolsó hétvégéjén rajtol.
A somorjai STK és a Fluminense csapatának együtt-
működése újabb szakaszához érkezett. A brazil klub 
megvásárolta a kék-fehérek részvényeinek 77%-át, ami 
által többségi tulajdonos lett. Az opciós szerződés sze-
rint az elkövetkező fél évben megtörténik minden tör-
vényes átírás. „Profifoci-szemléletet szeretnénk bevinni 
a somorjai fociba. Mégpedig úgy, hogy továbbra is az 
STK megszokott, történelmi vonalán megyünk tovább” 
– nyilatkozta Marco Manso, a klub új sportigazgató-
ja. „A két klub egyesülése nagy lépés előre, nemcsak a 
somorjai, hanem az egész ország fociját nézve is” – nyi-
latkozta Csutora Norbert, aki a jövőben főleg az ifjúsá-
gi csapatoknál vállal szerepet.
Az új szezonban a hazai pályán az STK továbbra is a 
kék-fehér szerelésben fog játszani, az idegenbeli mecs-
cseken azonban a Fluminense színeiben (bordó-fehér-
zöld).
A játékoskeretben több változásra is sor került. A tava-
lyi keretből a klub eddig kilenc játékossal egyezett meg 
a folytatásban: Juraj Hajdúchhal, Andrej Špánikkal, 
Vlado Pončákkal, Horváth Csabával, Ágh Zolival, 
Rado Krištannal, Ľubo Mezovskýval, Lukáš Čembával 
és Ozogány Dáviddal. Több játékos érkezett a brazil 
Fluminensétől. Lehetőséget kapnak az ificsapat játéko-
sai is. „Folytatni szeretnénk a csapat megerősítését. A 
célunk az, hogy keretünkben 24-26 játékos legyen” – 
nyilatkozta Mike Keeney edző.

Duducz Tibor
Fotó: Őry Tibor 

ii. liga – az első nyolc forduló: 
1. forduló – július 30.: Szentgyörgy – STK
2. forduló – augusztus 6.: STK – Slovan B
3. forduló – augusztus 13.: Nyitra – STK
4. forduló – augusztus 20.: STK – Szakolca
5. forduló – augusztus 24.: Szered – STK
6. forduló – augusztus 27.: STK – Pohronie
7. forduló – szeptember 3.: Nagyszombat B – STK
8. forduló – szeptember 10.: STK – Vágújhely
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2015. december 8-án Savadogo Pauline Wendyam, 2016. 
május 12-én ivánová Katarína léna, május 13-án Konc 
Dominik, május 23-án Beňko Oliver, május 25-én Ben 
Teodor és Matejdesz Dávid, május 29-én ivaničová Sofia, 
május 30-án Hideghéty Réka, június 4-én Sláviková 
Eliška, június 6-án Beringerová Ellie, június 8-án 
Košovská Jana és Rigo Alexis Simon, június 11-én Vajas 
Teodor, június 12-én Kováč Gábor, június 21-én Nagy 
Gabriel, június 22-én Halászová Tatiana, június 24-én 
écsy Olivér látta meg a napvilágot.
Sok sikert, újszülöttek!
Legutóbbi számunkban tévesen írtuk az április 21-én szü-
letett ladičová liana nevét. Az érintettek szíves elnézését 
kérjük.

SZÜLETETT

2016. május 6-án Chovanová Věra 83 éves korában, május 
27-én Kiss éva 30 éves korában, június 4-én Elek istván 
74 éves korában és Valacsay Tibor 81 éves korában, 
június 5-én Staňová Mária 85 éves korában és Uhercsik 
Gusztáv 91 éves korában, június 7-én Preitschaft Jaroslav 
63 éves korában, június 14-én Merva ilona 79 éves korá-
ban, június 20-án Deák Ferenc 63 éves korában, június 
23-án Hideghéthy Erzsébet Edit 90 éves korában, június 
28-án Jirásek Vladimír 74 éves korában, június 29-én Vio-
la József 66 éves korában távozott az élők sorából.
Béke poraikra!

2016. június 2-án Bíró János és Varga Tünde, 2016. 
június 11-én Kacz istván és Zacharov ingrid, Takács 
ladislav és Seníková Eva, Onódi Gábor  és Mészáros 
ildikó, 2016. június 16-án Cabadaj Peter és Chňapeková 
Beata, Nagy György és Matická Zuzana, 2016. június 
25-én Csóka Tamás és Bohus Anett esküdött örök hűsé-
get egymásnak.    
Gratulálunk! 

ELHUNYT

HÁZASSÁGOT KÖTÖTT

KÖSZÖNTŐ

Jó egészséget, sok örömöt, boldogságot kívánunk azon 
polgártársainknak, akik júliusban és augusztusban töltik 
be 70., 75., 80., 85. és ennél többedik életévüket: Sándor 
lászló, Horváth Anna, linka Tibor, Szilvássy József, Kis 
irén, ižová Janka, őry Tibor, Bauer Edit mérnök, lévy 
lászló, Dobsa Ferenc, Szamaránszky Renáta, Bilková 
irena, Valocsay lajos, Ozsvald istván, Czvedler Margit, 
Szelle irén, Zámečníková Terézia, Horváth éva, Görcs 
Julianna, Márkus Ferenc, dr. Rusnák Ján, Csiba Mar-
git, Budayová Danka, Podobová Oľga, Kargel Mária, 
Görcs lajos, Szilvási Piroska, Szűcs Edit, Kocsis istván, 
Roszkos Mária, Zacharová irma, lebwohl Erzsébet, 
Dunay Vilma, Tóth ilona, Csörgő Mária, Puteková Eva 
mérnök, Csóka Mária, Takács Mária, édel Mária,  
dr. Klenka Jaroslav, ilka Terézia, Oťazík Erzsébet, édel 
Julianna, Farkaš Mihály, Kovács Margit, Sido Erzsébet, 
Nagy Terézia, Csiffáry Julianna, Fekete Mária, Holubová 
Katarína, Ajpek ilona, Orosz Erzsébet, Rapcová Anna, 
Deszkás Mária, Halász ilona, dr. Hrušovský iván.

MEGEMLÉKEZÉSEK

KÖSZÖNETNYILVÁNÍTÁS

APRÓHIRDETÉS

Fájó szívvel emlékezünk halálának 
20. évfordulóján
iD. CZVEDlER JÁNOSRA (Somorja),
akit a halál 1996. augusztus 24-én 
ragadott ki szerettei köréből.

Emlékét örökké őrző családja

„Két fájdalmas év múlt el a szomorú nap óta, 
mikor a sors úgy döntött, nem jössz többé vissza. 
Elfeledni téged nem lehet, 
csak megtanulni élni nélküled.”

Fájó szívvel emlékezünk július 25-én, 
halálának 2. évfordulóján
FiTUš lÁSZlóRA (Somorja).

Emlékét örökké őrző szerető felesége és 
családja

„Már nincs holnap, csak ennyi volt az élet.
Sirassatok csendben, mert én szívetekben élek.”

Fájó szívvel és soha el nem múló 
szeretettel emlékezünk július 17-én, 
halálának 2. évfordulóján
MéRy JóZSEFRE.
Emlékét örökké szívünkben őrizzük.

Felesége, lányai, vejei, unokái és dédunokája

„Ha rád gondolunk, könnyezünk.
De fájó szívünkben itt élsz velünk.”

Szomorú szívvel emlékezünk halálának 
20. évfordulóján
iFJ. MOlNÁR iSTVÁNRA (Tejfalu).

Emlékét örökké őrző családja

„Keressük, de már nincs sehol, mégis ott van mindig valahol.
Talán egy napsugárban, vagy egy csillag fenn az égen. 
Mi mindig várjuk, mint valamikor régen.
Bennünk él egy arc, egy végtelen szeretet, 
amit tőlünk soha senki el nem vehet.
Telhetnek hónapok, múlhatnak évek,
Szívből szeretünk, s nem feledünk téged.“

Fájó szívvel emlékezünk halálának 3. évfordulóján a 
drága édesanyánkra és feleségre,
MARCEl KATAliNRA (szül. Hegyi).

Emlékét örökké őrzi családja: férje, gyermekei és unokája

Köszönetet mondunk mindazoknak, akik 
elkísérték utolsó útjára drága anyukánkat, 
nagymamánkat,
SEBESTyéN éVÁT,
akit fájó szívvel búcsúztattunk el július 
9-én a somorjai temetőben. Köszönjük 
mindenkinek, aki gyászunkban  
 mellettünk állt. 

A gyászoló család

• Eladó megkímélt, nagyobb méretű, nagy rakodóterű kettes 
ágy. Tel.: 0908 668 069



MEGEMLÉKEZÉSEK

„Már nincs holnap, csak ennyi volt az élet. 
Sirassatok csendben,
mert én a szívetekben élek.”

Fájó szívvel emlékezünk 
NAGy FERENCRE (Gútor)
augusztus 7-én, halálának 1. évfordulóján.

Emlékét örökké szívében őrző családja

„Bíztunk az életben, hittünk a gyógyulásban,
De ha már abban sem, legalább a csodában.
Csoda volt, hogy éltél és minket szerettél,
Nem haltál te meg, csak álmodni mentél.”

Megtört szívvel emlékezünk július 31-én,
halálának 3. évfordulóján 
VASi GyUlÁRA (Tejfalu).

Emlékét örökké őrző családja

Redakcia nezodpovedá za obsah a jazykovú úpravu inzerátov.     A hirdetések tartalmi és nyelvtani helyességéért szerkesztőségünk nem vállal felelősséget.

2016. szeptember 5-től  csoportos foglalkozás indul 
a TANUlÁSi ZAVAROK KEZEléSéRE fejlesztőpe-

dagógus segítségével magyar nyelven.
Olyan alsó és felső tagozatos gyermekek jelentkezését 

várom, akik helyesírási, olvasási, szövegértési, szá-
molási nehézséggel küzdenek, ill. szeretnének jobban 

beilleszkedni a társaik közé, esetleg túlérzékenyek, 
hiperaktívak vagy stabil önbizalom kialakítását szeret-
nék elérni.  A fejlesztés 10-12 fős  foglalkozás kereté-
ben zajlik speciális pedagógiai fejlesztő módszerek, 

arte-  és zeneterápiás elemek, továbbá edukineziológiás 
gyakorlatok alkalmazásával.

Jelentkezés: Mgr. Süveg Tünde, 0918 604 568.

„Nem integet többé elfáradt kezed,
Nem dobog már értünk jóságos szíved.
Számunkra te sosem leszel halott,
Örökké élni fogsz, mint a csillagok.”

Fájó szívvel emlékezünk augusztus 13-án, halá-
lának 10. évfordulóján drága halottunkra,
SZlUKA MAREKRA,

aki 33 éves korában távozott szerettei köréből. Emléked meg-
marad, őrizzük mosolyodat.

Édesanyád, húgod és családod

www.hotelkormoran.sk
www.facebook.com/hotelkormoransamorin

SAMOOBSLUŽNÁ TERASA 

S RÝCHLYM A KVALITNÝM STRAVOVANÍM

KAŽDÝ VÍKEND OD 12:00

POLIEVKY  •  TEPLÝ BUFET  •  DEZERTY

SAMOOBSLUŽNÝ ŠALÁTOVÝ PULT  •  TEPLÉ A STUDENÉ NÁPOJE

GRILOVANÉ KURA 

SO SEBOU. 

Možnosť objednania 

vopred.




